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Vizita de lucru a tovarăşului 
NICOLAE C E A U Ş E S C U

î n  u n i t ă ţ i  agricole şi industriale 
d in  Judeţele Argeş, Vîlcea, Olt

în suita acţiunilor de lucru pe teren, 
fapt obişnuit în activitatea secreta
rului general al partidului, miercuri 
a avut loc o nouă intîlniire cu oa
meni ai muncii din industrie şi a- 
gricultură. Gazde şi interlocutori ai 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu, ai 
celorlalţi conducători de partid şi 
de stat care l-au însoţit — tovarăşii 
Emil Bodnaraş şi Ilie Verdeţ — au 
fost ţărani cooperatori din judeţele 
Argeş şi Olt, colectivele de chimişti 
şi' constructori din judeţul Vîlcea.

Este încă rouă pe iarbă cînd eli
copterul, decolînd de pe aeroportul 
Băneasa, îşi ia zborul cu direcţia 
nord. Se înaintează paralel cu ar
terele de comunicaţie Bucureşti- 
Piteşti şi altitudinea redusă, dublată 
de o bună vizibilitate, deschide pri
virii cimp nelimitat de observare. 
Pretutindeni 6e remarcă o activita
te intensă. Secerişul este practic în
cheiat şi galbenului pastelat al la
nurilor i se substituie negrul braz
delor proaspăt întoarse. Se lucrează 
neobosit în grădini, în livezi, în vii. 
La Găeşti, unde-şi creionează contur 
definitiv o importantă platformă 
industrială, se observă în plină ac
ţiune macarale, maşini, felurite al
te utilaje. Piteştii rămîn în stînga 
şi, curînd, aparatul survolează ma
rea întreprindere de automobile 
şi piese de schimb auto de la Co- 
libaşi, după care, descriind o abate
re  spre dreapta, trece din. Valea 
Argeşului în cea a Dîmboviţei şi a- 
terizează pe coama unei coline de 
8a marginea comunei Boteni, din ju
deţul Argeş.

în  plin cîmp, în finul încă necosit, 
secretarul generai al partidului,_ cei
lalţi conducători de partid şi de 
stat sínt aşteptaţi de o mare mul
ţime de săteni. Este prezentă în
treaga comună, tineri şi vîrstnici, 
îmbrăcaţi ca de sărbătoare, în fru
mosul port muscelean, cu flori, 
cu voia bună în priviri şi în. suflet, 
bucuroşi să aibă ca oaspeţi pe to
varăşul Nicolae Ceauşescu, pe cei
lalţi conducători de partid şi de stat.

Sînt prezenţi tovarăşii Gheorghe 
Năstase, prim-secretar al Comitetului 
judeţean Argeş al P.C.R., Gheorghe 
Anca, primarul comunei, Constantin 
Bădescu, preşedintele Cooperativei 
agricole de producţie din Boteni.

Se oferă, după tradiţie, pîine si 
gare, rachiu de prună în ploscă nouă, 
se aplaudă, se adresează din inimă 
urări de bun venit, de sănătate. Sínt 
oameni pe chipul cărora se citeşte 
mulţumirea de a trăi în climatul 
nou de viaţă instaurat de socialism 
în satele ţării.

Se coboară cîteva zeci de metri 
şi, într-o livadă de peri încărcată 
de rod, între secretarul general al 
partidului, cadrele de conducere ale 
cooperativei agricole de producţie şi 
factori din cercetarea ştiinţifică are 
loc un viu şl fructuos dialog, a că
rui temă o constituie problemele 
producţiei şl organizării activităţii în 
cooperativele agricole din zona de 
deal, probleme mai generale ale po- 
miculturii, aspecte ale nivelului de
yiaţă al oamenilor.

Cooperativa agricolă de la Boteni 
este o unitate de producţie com
plexă, înscriind de la un an la altul 
rezultate din ce în ce mai V'"®" 
loarea averii obşteşti se ridică la 
11 milioane lei. Ca principale sec
toare de producţie are culturi de 
cîmp, pomicultură, zootehnie. Valoa
rea normei de muncă planificată pen
tru anul acesta este 28 lei, dar se 
estimează, date fiind rezultatele bu
ne ce se întrevăd In cîmp şi livezi, 
că aceasta va creşte ia 32 lei. De
taliind unele probleme ale sectoru
lui pomicol, inginerul Iulian Stoi- 
cescu subliniază eforturile făcute în 
cooperativă pentru aplicarea meto
delor recomandate de ştiinţă în do
meniul agrotehnicii, al geneticii. El 
relevă experienţa cu bune rezultate 
a cooperativei în ceea ce priveşte 
mai justa proporţionare a speciilor 
de pomi, arătînd valoarea economică 
deosebită pe care o au vişinul, ci
reşul, coacăzul. Continuînd o veche 
tradiţie a localnicilor, se îmbină po
micultura cu zootehnia. Pentru va
lorificarea optimă a suprafeţelor de 
teren plantate cu pomi fructiferi, 
printre rîndurile de meri, peri, pruni, 
vişini, se seamănă cu bune rezultate 
culturi furajere. Prin .aplicarea fer» 
tilizărilor combinate, pomicultorii au 
Teuşit să înlăture aproape total pe
riodicitatea rodirii la pomi, realizînd 
recolte an de an. Se tinde să se ob
ţină 6 000 kg fructe la hectar, la 
care se adaugă valoarea plantelor 
furaiere şi a altor culturi intercalate 
în livezi.5De altfel, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, ceilalţi conducători de 
partid şi de stat sînt informa i ca, 
datorită rezultatelor bune obţinute 
la Boteni in materie de pomicultu
ră această cooperativă este consi
derată drept o unitate-pilot a pomi
cultură cooperatiste din Argeş.

în faţa unei hărţi, directorul Insti- 
jt ut ului de cercetări pomicole de ia 
Mărăcin enL- Gonstantin-îonită,. înf atK.

şează tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
celorlalţi conducători de partid şi de 
stat distribuirea pe zone şi specii a 
pomicultură în perimetrul judeţului.

Se remarcă, cu acest prilej, că în 
echăibrul speciilor trebuie să se in
tervină cu corective însemnate. Se
cretarul general al partidului reco
mandă specialiştilor să studieze, pa
ralel cu îmbunătăţirea soiurilor, pro
blema extinderii plantaţiilor de nuc, 
de vişin, de cireş, specii valoroase 
din punct de vedere economic şi 
care în zonele de deal ale judeţului 
Argeş, ale întregii ţări, găsesc în
trunite cele mai favorabile condiţii 
de dezvoltare. De altfel, precizează 
secretarul general al partidului, este 
necesar ca specialiştii să studieze 
raportul între specii la nivelul în
tregii pomiculturi a ţării şi să elabo
reze un plan de perspectivă privind 
o mai raţională şi economică distri
buire a ponderii pomilor fructiferi.

întrebaţi asupra dificultăţilor pe 
care le mal întîmpină în desfăşura
rea activităţii lor de producţie, po
micultorii aduc în atenţie gama încă 
redusă a maşinilor pentru lucrările 
în livezi. Tractorul pomicol realizat 
la Braşov întruneşte bune aprecieri, 
dar, spun cei angajaţi în discuţie, 
industria nu s-a preocupat să reali
zeze, totodată, şi sistema de maşini 
aferentă tractorului. Secretarul ge
neral al partidului recomandă să se 
întreprindă iniţiative pe plan jude
ţean, să nu se aştepte ca totul să 
fie realizat pe bază de plan de stat.

— Aveţi în judeţ o industrie 
puternică constructoare de ma
şini la Cîmpulung, la Piteşti, spu
ne tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
adresîndu-se factorilor de răspunde
re de la judeţ, industrie care dispune 
de capacitatea tehnică necesară re
alizării oricărei maşini pentru pomi
cultură, fie ea cit de complicată. 
Să fie solicitate întreprinderile.

Dialogul cu cooperatorii, cu cerce
tătorii de la Institutul pomicol, cu 
factori răspunzători de buna gospo
dărire a judeţului ia sfîrşit. Coope
ratorii sînt felicitaţi pentru rezulta
tele bune obţinute pînă acum şi li 
se urează să aibă noi succese şi mai 
importante în munca din coopera
tivă.

Secretarul general al partidului, 
ceilalţi conducători de partid şi de 
stat sînt invitaţi apoi de către coope
ratorul Gheorghe I. Bidilică să-i vi
ziteze gospodăria. Este o gospodărie 
de om harnic, prosperă; casa este 
îndestulată. Pe lotul de lingă casă 
cooperatorul obţine recolte record 
de cartofi, de sfeclă furajeră, de 
legume şi fructe. Are vaci, oi, creşte 
şi îngraşă porci pe care li valorifică 
pe bază de contract cu statul.

Asemeni gospodăriei lui Gheorghe 
I. Bidilică sînt, în frumoasa şi pros
pera comună musceleană Boteni, sute 
şi sute de alte gospodării, la fel de 
bine amenajate, la fel de îmbelşu
gate, Izvorul bunăstării îl constituie 
munca In cooperativă, în sectoarele 
anexe ale acesteia, si nu în mal 
mică măsură în valorificarea cu ma
xim randament a tuturor resurselor 
gospodăriei proprii.

După mai puţin. de o jumătate de 
oră de zbor, survolînd zona erge- 
şeană de coline, rîurile Argeş, To- 
polog şi Olt, elicopterul special la 
bordul căruia se află tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, ceilalţi conducă
tori de partid şi de stat, aterizează 
pe platforma industriei chimice vîl- 
cene.

Vecinătatea Oltului, rfu cu un bo
gat debit de apă, existenţa în ime
diata apropiere a  masivului de sare 
de la Ocnele Mari, posibilităţile de
osebit de favorabile pe linia coope
rării cu Combinatul petrochimic din 
Piteşti, cu alte întreprinderi, criterii 
fericit completate de existenţa unui 
disponibil de forţă de muncă au fa
cilitat crearea în această zonă a ţării 
a unui puternic grup industrial chi
mic. Această nouă zonă industrială 
ilustrează pregnant politica parti
dului de industrializare intensă a 
tuturor judeţelor, de dezvoltare ar
monioasă a  întregii ţări.

Construcţia grupului a început în 
anul 1966, iar în prezent, funcţio
nează cu majoritatea obiectivelor 
prevăzute pentru prima etapă, a- 
vînd o producţie de o deosebită im
portanţă nu numai pentru judeţ, ci 
şi pentru întreaga economie naţio
nală.

La sosire, secretarul general al 
partidului, ceilalţi conducători de 
partid şi de stat sînt întîmpinaţi de 
tovarăşii Petre Dănică, prim-secre
tar al Comitetului judeţean Vîlcea 
al P.C.R., de Mihail Florescu, mi
nistrul industriei chimice, de un ma
ne număr de chimişti şi construc
tori care lucrează la întregirea a- 
cestui mare complex al industriei 
chimice.

O gardă de onoare, formată din 
membri ai gărzilor patriotice şi ti
neri din detaşamentele de pregăti
re pentru apărarea patriei, prezintă 

. onorul-tovarăşului Nicolae Ceauşescu,

comandantul suprem al Forţelor 
Armate. Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
trece în revistă garda de onoare.

Apoi, directorul general al Grupu
lui industriei chimice, Victor Polto- 
raschi, invită pe oaspeţi să viziteze u- 
zina petrochimică din cadrul grupului,

Pe parcurs se subliniază că unităţile 
de pe această platformă chimică 
şi-au propus să realizeze în acest an 
randamente superioare celor înregis
trate în cincinalul trecut. Spre exem
plu, din primele luni ale anului, Fa
brica de clorosodice lucrează la un 
nivel superior parametrilor maxim 
proiectaţi, realizînd circa 12 tone so
dă electrolitică şi 10 tone clor peste 
prevederile zilnice de plan.

La întreaga capacitate funcţionează 
şl fabricile de oxoalcooli şi de in
secticide, iar instalaţiile de mono- 
meri şi de polimeri din cadrul Fa
bricii de policlorură de vinii urmea
ză să-şi realizeze în scurt timp pa
rametrii proiectaţi. în discuţii se sub
liniază că cele patru fabrici intrate 
în_ funcţiune succesiv aici, într-o 
primă etapă (1968—1970), împreună 
cu Uzina de produse sodice care 
şi-a sporit şi ea capacitatea, asigură 
45 la sută din volumul total al pro
ducţiei globale industriale a jude
ţului. Instalaţiile chimice de pe a- 
ceastă tînără platformă industrială 
asigură întreaga producţie româneas
că de octanol, izobutanol şi lindan, 
circa 45 la sută din cea de poli
clorură de vinii şi sodă calcinată, 
55 la sută din cea de sodă caustică, 
produse care sînt solicitate de be
neficiari din 18 ţări.

In continuare, este vizitat şanti
erul de construcţie al Uzined de uti
laj chimic şi forjă grea din acelaşi 
perimetru.

Amplasarea acestei unităţi, aici, s-a 
făcut în prezenţa tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, In primăvara anului tre
cut, şi soluţia adoptată permite o 
bună cooperare cu celelalte între
prinderi de pe aceeaşi platformă in
dustrială. Se vor folosi în comun 
reţele de alimentare cu energie elec
trică, termică, de apă, reţelele da 
căi ferate etc. Conform proiectelor 
întocmite de Institutul de proiectări 
pentru construcţii de maşini, noua 
unitate urmează să aibă în prima 
etapă o capacitate anuală de pro
ducţie de 2 000 tone şi să atingă în 
final 17 000 tone. Separat, unitatea 
va dispune de o forjă grea proiec
tată pentru o capacitate anuală da 
S0 000 tone piese, către va putea sa
tisface şi necesităţile altor întreprin
deri de specialitate din ţară. Profi
lul uzinei va fi axat pe vase de tip 
recipient, rezervoare sferice, schim
bătoare de căldură, uscătoare şl cup
toare rotative, filtre statice.

Cea mai mare parte a utilajelor 
cp care va fi înzestrată întreprinde
re» va fi realizată în ţară, Iar pro
cedeele tehnologice moderne ce ur
mează a fi folosite vor permite re
ducerea considerabilă a consumului 
de metal. La această uzină vor lucra 
ciica 4 000 de muncitori, creîndu-se 
astfel condiţii pentru valorificarea 
cit mai largă a potenţialului de mun
că existent în judeţ.

La sosirea pe şantier, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, ceilalţi conducă
tori de partid şi de stat sînt încon
juraţi cu căldură de constructorii 
care lucrează intens la înălţarea u- 
ne) hale imense ce va adăposti prin
cipalele sectoare de producţie ale 
unităţii.

directorul uzinei, Nicolae Popa, in
formează asupra stadiului lucrărilor 
de pe şantier, arătînd că, potrivit 
proiectelor, uzina urmează să intre 
parţial în funcţiune în 1973, lucră
rile aflîndu-se Ia zi faţă de grafic. 
Secretarul general al partidului arată 
că eşalonarea lucrărilor pe o peri
oadă de trei ani este un termen prea 
lung şi recomandă atît constructori
lor cît şi beneficiarilor, reprezentan
ţilor conducerii grupului de şantiere*

Govora al Ministerului Construcţiilor 
Industriale, care execută această lu
crare, ca şi adjunctului ministrului 
construcţiilor industriale. Ştefan 
Dima, care se afla de fată, să re
vadă proiectele, să ia toate măsu
rile necesare pentru intrarea în 
funcţiune a acestei unităţi încă în 
primăvara anului viitor.

— Trebuie neapărat ca în septem
brie 1972 sa realizaţi primul proto
tip de utilaj chimic, iar în cursul 
aceleiaşi an să asiguraţi producţia 
a circa 500 tone de utilaje 
chimice, subliniază tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, adresîndu-se în aceeaşi 
măsură constructorilor, cît şi bene
ficiarilor aflaţi de fată.

Pentru înfăptuirea acestor indica
ţii, secretarul general al partidului 
recomandă factorilor de răspundere 
din ministerele de resort, specialiş
tilor să coopereze îndeaproape cu 
unităţile din judeţ, cu alte între
prinderi de specialitate din ţară. 
Se fac propuneri în această direcţie, 
se concretizează unele măsuri de 
urgentare a lucrărilor, de cooperare 
Intre unităţile de specialitate. Atît 
beneficiarii cît şi constructorii, a- 
nalizîndu-şi rezervele de care dis
pun, se conving că au toate posibi
lităţile şi se angajează să pregă
tească intrarea în funcţiune a aces
tei unităţi în cursul anului viitor.

Vizita conducătorilor de partid Şi 
de stat continuă apoi în judeţul Olt. 
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, cei
lalţi oaspeţi se întîlnesc cu mii şi 
mii de ţărani cooperatori din Ple- 
şoiu, Colibaşi, Găneasa, Doba şi din 
alte sate, care l-au întîmpinait cu 
o deosebită căldură.

La sosirea în judeţul Olt, oaspeţii 
sint salutaţi de tovarăşul Constan
tin Sandu, prim-secretar al Comite
tului judeţean-Olt al P.C.R., de 
alţi reprezentanţi ai organelor lo
cale de partid şi de stat. Bătrînul 
cooperator Ion Ghiţă Vodă şi bri
gadiera Ileana Popa întîmpină pe 
oaspeţi cu pîine, sare şi vin rubi
niu din părţile locului.

Adresîndu-se miilor de coopera
tori care l-au întîmpinait, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu îi întreabă cum 
se desfăşoară campania de recolta
re, ce recolte obţin, ce greutăţi au 
în activitatea, lor. In cuvinte emo
ţionante, cooperatorii îşi exprimă 
nemărginita lor bucurie de a-1 avea 
ca oaspete In mijlocul lor pe se
cretarul general al partidului, pe 
ceilalţi conducători de partid şi de 
stat. Ei adresează mulţumiri căldu
roase conducerii partidului şi sta
tului pentru drumul nou deschis 
vieţii satului, pentru viaţa fericită 
pe care o trăiesc astăzi.

In încheierea întîlnirii cu ţăranii 
cooperatori, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu le adresează acestora noi 
succese în activitatea lor, viaţă lun
gă şi fericită.

Primirea călduroasă, entuziastă de 
care s-au bucurat tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi ceilalţi conducători de 
partid şi de stat, pretutindeni, în 
unităţile agricole şi industriale vi
zitate din judeţele Argeş, Vîlcea şi 
Olt sînt încă o expresie a încrede
rii neţărmurite a celor ce muncesc 
în politica partidului, a voinţei lor 
de a munci fără preget pentru a 
transpune în viaţă măreţele obiec
tive ale actualului plan cincinal, 
chezăşie a dezvoltării şi înfloririi 
continue a patriei noastre socialiste.

In cursul aceleiaşi zile, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, ceilalţi condu
cători de partid şi de stat, însoţiţi 
de prof. loan Ursu, preşedintele 
Comitetului de Stat pentru Energia 
Nucleară, au vizitat zone din jurul 
oraşelor Piteşti şi Slatina pentru a 
stabili amplasamentele unor obiec
tive nucleare.

N POPESCU-BOGDANEŞTI
3UIRCEA S. IONESCU

Lucrările celei de-a 
XXV-a Sesiuni a C.A.E.R

Miercuri, au continuat lucrările 
celei de-« XXV-a Sesiuni a Consi
liului de Ajutor Economic Reciproc, 
prezidată de preşedintele Consiliului 
de Miniştri al Republicii Socialista 
România, Ion Gheorghe Maurer, con
ducătorul delegaţiei guvernamentale 
române Ia sesiune.

In prima parte a şedinţei plenare, 
Gheorghe RădUlescu, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Socialiste România, preşedin
tele în funcţiune al Comitetului Exe
cutiv al C.Á.E.R., a prezentat o in
formare cu privire ia materialele su
puse spre examinare în cea de-a 
doua zi a lucrărilor sesiunii.

La examinarea problemelor au luat 
cuvîntul conducătorii delegaţiilor

participante la sesiune: Stanko To- 
dorov, preşedintele Consiliului de 
Miniştri al Republicii Populare Bul
garia, Jeno Foek, preşedintele Gu
vernului Revoluţionar Muncitoresc- 
Ţărănesc Ungar, Willi Stoph) pre
şedintele Consiliului de Miniştri al 
Republicii Democrate Germane, So- 
nomin Luvsan, preşedinte ad-interim 
al Consiliului de Miniştri al Repu
blicii Populare Mongole, Piotr Jaro- 
szewicz, preşedintele Consiliului de 
Miniştri al Republicii Populare Po
lone, Ion Gheorghe Maurer, pre
şedintele Consiliului de Miniştri al 
Republicii Socialiste România, Alexei 
Nikolaevici Kosîghin, preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Uniunii 
Republicilor Sovietice Socialiste, Lu-

bomir Strougal, preşedintele Guver
nului Federal al Republicii Socialisto 
Cehoslovace, Aleksandar Grlicikov, 
prim-vicepreşedinte al Vecei Exe
cutive Federale a Republicii Socia
liste Federative Iugoslavia.

De asemenea, a luat cuvtntul N. 
V. Faddeev, secretarul Consiliului de 
Ajutor Economic Reciproc.

In continuare, a avut loc, sub con
ducerea preşedintelui în funcţiune al 
Comitetului JExecutiv al C.A.E.R., şe
dinţa Comisiei de redactare pentru 
elaborarea proiectelor documentelor 
sesiunii.

Lucrările sesiunii continuă.
(Agerpres)

Mecanizatorii întreprinderii agricole de stat Mediaş acordă o atenţie deosebită recoltării griului. In fotografie:' Ia 
ferma Brateiu o combină .Gloria" realizează o viteză zilnică de lucra de cca 12—15 ha

RECOLTAREA
î n  p r i m - p l a n

Folosirea intensă a fiecărei ore 
prielnice lucrului în cîmp este 
o chestiune de onoare pentru toate 
colectivele de muncă din agricultu
ră. Hotărîţi să întreprindă tot ce 
este posibil pentru ca recolta de 
grîu — care se anunţă a fi foarte 
bună — să fie pusă la adăpost cît 
mai repede şi fără pierderi, lucră
torii din agricultura judeţului şi-au 
mobilizat toate forţele în cîmp. Pre
tutindeni, în aceste zile „fierbinţi“ 
întîlnim aceeaşi atmosferă de efer
vescenţă şi responsabilitate pentru 
soarta producţiei agricole. Zilnic, 
mii de cooperatori, mecanizatori şi 
alţi lucrători participă la marea 
„bătălie a recoltei“, eforturile lor 
conjugate materializîndu-se în mii 
de tone de grîu puse la adăpost, 
în mii de hectare de terenuri a- 
rate şi însămînţate cu culturi suc
cesive.

•  Conform situaţiei existente la 
Direcţia generală judeţeană a a- 
griculturii, pînă la data de 27 iulie 
a.c. grîul a fost recoltat în între
prinderile agricole de stat de pe

1 247 ha, ceea ce reprezintă 24 la 
sută din indicatorul planificat, iar 
în cooperativele agricole — de pe 
7 847 hectare, adică de pe cca 27 
la sută din suprafaţa prevăzută.

•  Douăsprezece combine de 
tipul C 1 şi C 3 şi o „Glorie“ — 
iată forţele antrenate în ampla ac
ţiune de recoltare a griului la 
C.A.P. Roşia. „Mergem cu o vi
teză zilnică de 45 hectare — ne 
relatează inginerul şef al unităţii, 
Ermil Pleşca. Avem tarlale, cum 
sînt „Lunca lui Konerth“, .Podul 
lui Ţichindelean“ ş.a. din ferma 
seminceră, unde producţia medie 
depăşeşte 4 000 kg la hectar. Con
sider că avem toate şansele să de
păşim cu cel puţin 300—400 k g . 
boabe la hectar producţia medie 
planificată“.

Datorită bunei organizări a mun
cii, pînă în prezent la Roşia a fost 
strînsă recolta de grîu de pe 200 
din cele 550 hectare prevăzute, 
realizîndu-se o producţie medie de 
cca 2 500 kg boabe la hectar.

•  Din zori şi pînă-n noapte co
operatorii şi mecanizatorii din 
Hosman sînt antrenaţi în acţiunea 
de recoltare a griului. Se lucrează 
din plin cu şase combine, realizîn
du-se o viteză zilnică de 20 hec
tare, astfel că primele 70 din cele 
510 ha cu grîu au şi fost trecute 
la realizări. După cum ne rela
tează inginerul şef al unităţii, Ser
giu Psenicica, producţia obţinută 
pînă acum este de 3 000 kg la hec
tar, astfel încit se estimează o sub
stanţială depăşire a producţiei 
medii planificate. După ce şi-au 
achitat obligaţiile la fondul de stat 
pentru produsul orz de toamnă 
(85 tone), cooperatorii din Hosman 
au început transportul în bază a 
griului cuvenit statului pentru e- 
fectuarea recoltărilor cu combina, 
fiind achitate primele 15 tone. în
treaga cantitate de grîu ce con
stituie contribuţia lor la fondul de 
stat, adică 320 tone, reprezentînd 
plata muncilor S.M.A., uium, con
tract, va fi predată Ia timp.

ADUNĂRILE GENERALE ALE SALARIAŢILOR
La „Carbosin“ Copşa Mică

Dezbaterile au reliefat spiritul 
de iniţiativă şi de 

gospodari al muncitorilorbuni
înainte de adunarea salariaţilor de 

la secţia „negru de fum", directorul 
uzinei „Carbosin", ing. I. Pintea, ne 
înfăţişa, într-o discuţie, un amănunt 
plin de semnificaţii: că în orice pro
blemă colectivul acţionează ca un 
tot unitar, oamenii fiind pătrunşi de 
simţul datoriei şi al răspunderii faţă 
de sarcinile curente şi de perspectivă 
ce le revin. Conştienţi de dubla lor

calitate, oameni care beneficiază din 
plin de roadele activităţii lor in pro
ducţie şi de coproprietari al între
prinderii, muncitorii întreprind cu 
fermitate şl o înaltă conştiinţă pp- 
litică măsuri în sprijinul comitetului 
de direcţie, dar şi de control prin 
intermediul formelor orqanizate, ini
ţiate de partid, între care cea mai 
expresivă este fără îndoială, aduna
rea generală a salariaţilor.

într-un asemenea climat de pro
fundă democraţie socialistă, de efer
vescentă politică însufletitoare, ridi
cată la gradul de incandescentă de 
expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu ia consfătuirea de lucru 
a activului de partid din domeniul 
ideologiei şi ai activităţii politice şi 
cultural-educative, s-a desfăşurat şi 
adunarea qenerală a salariaţilor de 
la secţia „neqru de fum", unitate 
fruntaşă in cadrul uzinei, care — în 
semestrul 1 a.c. — si-a depăşit pla
nul cu 450 de tone, realizînd. pa
ralel, economii Ia preţul de cost în 
valoare de 200 000 lei. Dar, cum nu 
este în firea oamenilor noştri de a 
face din succese prilej de laude ex
clusive, colectivul secţiei „neqru de 
fum" a trecut cu modestie peste re
alizări, toti participanţii la discuţii 
fiind animaţi de o sinqură dorinţă: 
de a contribui la perfecţionarea pro
cesului tehnoloqic. de a-şi aduce a- 
portul la punerea în valoare de noi 
rezerve interne.

— Facem obişnuitele noastre repa
raţi! — a spus în cuvîntul său şa- 
motorul Alexandru Sekely. Nei dăm

silinţa să le facem bine şl Ia timp.: 
Oamenii sînt animaţi de dorinţa da 
a devansa graficele stabilite. Şi de 
cele mai multe ori reuşim. Dar ne 
putem mulţumi cu atît? Eu cred că 
nu. Conştiinţa noastră de muncitori 
înaintaţi ne obligă să găsim noi căi 
prin care să învingem rutina, să de
păşim inertia. M-am qîndit mult la 
aceste reparaţii; m-am qîndit cum 
am putea să le facem mai rapid, 
fără să diminuăm calitatea. Şi am gă
sit un răspuns clar întrebărilor pe 
care mi le-am pus eu însumi: orga-* 
nizîndu-Ie în două schimburi. Ce 
cîştigăm? Foarte mult! Un calcul su
mar mi-a demonstrat, şi eu arăt 
acest fapt adunării că, orqanizînd re
paraţiile în două schimburi, le ter
minăm cu 2 zile mai devreme fată 
de timpul normat. Propun conducerii 
să ia în studiu acest lucru şi nu nu
mai în „studiu"; să şi aplice ceea 
ce am propus,' spre cîştigul űrinek

în acest spirit de gospodar pre
ocupat de buna desfăşurare a pro
cesului de producţie a vorbit şi 
Mircea Frătilă, maistru la instalaţia 
de furnale:

— Să fim mai exigenţi cu munca 
noastră — a arătat el — dar şi cu 
a altora de care depinde calitatea 
produselor ce le fabricăm. Mă refer 
la calitatea materiei prime pe care 
o preluăm — produsele petroliere 
de Ia rafinăria nr 1 din Ploieşti. 
Se observă deseori o fluctuaţie în

(Gontinuare în pag. a ll-a) 
V. L-
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La baza realizării sarcinilor 
economice, o vie şi multilaterală 

muncă politico-ideologică
Propunerile de măsuri prezentate 

de tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
pentru îmbunătăţirea activităţii 
poiitico-ideologice, de educare mar- 
xist-leninistă a membrilor de 
partid, a tuturor oamenilor mun
cii, dezvoltate in expunerea pre
zentată la consfătuirea de lucru a 
activului de partid din domeniul 
ideologiei şi al activităţii politice 
şi cultural-educative, a avut un 
imens ecou in întreaga ţară. Ele 
se definesc ca un cuprinzător pro
gram de acţiune pentru realizarea 
unui puternic avint al întregii 
vieţi spirituale din ţara noastră, 
pentru întărirea spiritului partinic 
militant, a combativităţii revoluţio
nare, înlăturarea lipsurilor şi nea
junsurilor care mai persistă, per
fecţionarea propagandei de partid, 
intr-un cuvînt contribuie la întă
rirea rolului conducător al parti
dului în toate sferele vieţii sociale.

Toate aceste propuneri reprezin
tă imaginea concretă şi exactă a 
propriilor noastre gînduri şi con
vingeri — existente în forme poate 
mai puţin precis cristalizate, mai 
puţin manifeste, dar trainic înră
dăcinate în conştiinţa noastră — 
după cum a rezultat din recenta 
consfătuire cu toate cadrele cu 
munci de răspundere din aparatul 
administrativ şi politic al Uzinei 
mecanice Sibiu.

In cuvintul său, Vasile Vasú, di
rectorul uzinei, s-a referit la fău
rirea societăţii socialiste multilate
ral dezvoltate arătînd că aceasta 
înseamnă dezvoltarea raţională a 
industriei şi agriculturii, a celor
lalte ramuri de producţie de pe 
întreg teritoriul patriei.

„Pentru uzina noastră, în actua
lul cincinal— a spus el — se pre
văd creşteri mari. Astfel, produc
ţia globală creşte cu 91,6 la sută 
faţă de 1970, iar numărul de sa
lariaţi cu 76,4 la sută. Tot în a- 
cest interval de timp Uzina meca
nică se va dota cu noi spaţii pro
ductive şi utilaje de mare produc
tivitate, iar valoarea fondurilor 
fixe se va dubla. De asemenea, se 
vor produce schimbări în activita
tea de producţie extinzîndu-se me
canizarea şi automatizarea lucrări
lor ce necesită în prezent un vo
lum mare de muncă“.

Vorbitorul a arătat în continuare 
că uzina a obţinut rezultate bune 
In activitatea economică, în anul 
1970 fiind evidenţiată pe ramură, 
dar rezultatele puteau fi şi mai 
bune, dacă în această perioadă s-ar 
fi desfăşurat o susţinută muncă 
pentru ridicarea nivelului politic- 
ideologic, cultural-educativ al tu
turor salariaţilor. In mod expres 
s-a referit la activitatea pe care 
trebuie să o desfăşoare fiecare ca
dru de conducere, fiecare comunist 
la locul său de muncă pentru ri-c ia ioc

dicarea conştiinţei salariaţilor în 
realizarea planului de producţie.

„Trebuie să se înţeleagă că fie
care dintre noi — spunea vorbito
rul — e dator să dea societăţii cit 
mai mult, să nu caute doar să pri
mească din partea societăţii invo- 
cînd că pentru orice face trebuie 
să fie remunerat suplimentar“.

In lumina recentei expuneri a 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu au 
mai luat cuvintul Ignat Imecs, pre
şedintele comitetului sindicatului şi 
Constantin Teodorescu, secretar al 
comitetului U.T.C., care s-au refe
rit la munca politico-educativă ce 
trebuie s-o desfăşoare organizaţiile 
de masă pentru educarea cetăţe
nească a salariaţilor uzinei. Măsuri 
imediate s-au luat în direcţia reac- 
tivizării brigăzii artistice de agita
ţie, a colectivului gazetei de pere
te, a staţiei de radioamplificare, a 
agitaţiei vizuale în secţii ş.a.

In cuvintul său. muncitorul Mi- 
triţă Bîgea s-a referit în mod ex
pres la conştiinţa socialistă, ară
tînd unele aspecte negative care se 
manifestă atît in uzină cît şi în alte 
sectoare de activitate, în special in 
comerţ, in asistenţa medicală şi in 
cooperaţia meşteşugărească, unde 
pentru fiecare serviciu făcut popu
laţiei se aşteaptă „bacşiş“. Este 
timpul să se termine cu asemenea 
practici care sínt dăunătoare socie
tăţii, formării conştiinţei socialiste 
a clasei muncitoare.

In continuarea consfătuirii au 
mai luat cuvintul Nicolae Luca, 
secretarul comitetului de partid, 
inginerul Dumitru Hurdu, maiştrii 
loan Dorea, Viorel Gavrea, loan 
Vînătoru şi tehnicianul Decebal 
Teodosiu, care au arătat că fiecare, 
în colectivul în care lucrează, a 
discutat cu tovarăşii de muncă şi 
că toţi, fără nici o excepţie, aprobă 
măsurile propuse şi îşi exprimă 
recunoştinţa pentru grija deosebită 
pe care o are conducerea partidu- 

• lui faţă de educarea marxist-leni- 
nistă a membrilor de partid, a tu
turor oamenilor muncii.

Vorbitorii au reţinut din propu
nerile prezentate de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu ideea potrivit 
căreia conducerea şi organizarea 
întregii activităţi poiitico-ideologice 
revine tuturor factorilor de răspun
dere. Se obişnuia pînă acum, au 
spus ei, ca de activitatea politică 
şi educativă să se ocupe doar in 
anumite perioade comitetul de 
partid cu ciţiva propagandişti. De 
fapt, aşa se şi explică de ce in 
uzină s-au manifestat şi unele lip
suri, care au fost criticate pe bună 
dreptate. Vorbitorii s-au referit la 
faptul că preocupaţi de realizarea 
sarcinilor economice factorii de 
răspundere uneori au pierdut 
din vedere educaţia muncitorilor, 
a tuturor salariaţilor In spiritul

V

ideologiei partidului nostru. Dato
rită acestui fapt, nu s-a reuşit încă 
să se creeze în suficientă măsură 
o opinie de masă împotriva mani
festărilor de indisciplină, de încăl
care a normelor de convieţuire so
cială, a respectului faţă de muncă 
şi de avutul obştesc. Astfel, indi
cele de fluctuaţie se menţine des
tul de ridicat, indicele de utilizare 
a fondului de timp a fost influen
ţat negativ de absenţele nemotiva
te, de cele circa 20 000 ore-om în
registrate în semestrul I 1971, pre
cum şi a învoirilor şi concediilor 
fără plată.

In viitor, aceste aspecte negative 
care umbresc realizările uzinei vor 
trebui să fie lichidate, după cum 
o mare atenţie se impune a se a- 
corda în continuare educării în spi
rit cetăţenesc a tinerilor care pă
şesc pentru prima dată pe porţile 
uzinei.

In încheierea dezbaterilor a luat 
cuvintul tovarăşul H. Szitzler, se
cretar al Comitetului municipal de 
partid care s-a referit la documen
tele Congresului al X-lea al 
P.C.R., din care rezultă că „Socie
tatea socialistă presupune nu nu
mai o puternică dezvoltare a for
ţelor de producţie, dar şi o înaltă 
conştiinţă cetăţenească a oameni
lor“.

In continuare vorbitorul a dat 
citeva indicaţii preţioase în vede
rea desfăşurării activităţii noastre 
viitoare. Astfel, învăţămîntul de 
partid va trebui să fie mai bine 
folosit prin pregătirea calitativă a 
expunerilor. Va trebui să găsim 
forme noi de desfăşurare a adună
rilor generale ale organizaţiilor de 
bază, ale comitetului de partid, ca 
de exemplu: prezentări prin gra
fice, expuneri libere, cinecluburi 
şi altele. Activitatea politică va 
trebui desfăşurată de la om la om, 
fiecare dintre noi devenind, in pri
mul rind, buni activişti, nu numai 
cadre de conducere pe linie admi
nistrativă.

Considerăm că munca de edu
care a tuturor salariaţilor, proble
mă ridicată cu atita convingere în 
expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, trebuie desfăşurată cu 
mult tact, cu multă răbdare şi nu
mai pe baza însuşirii cunoştinţelor 
ideologice şi politice de către ca
drele de conducere. Numai trans- 
formînd în fapt indicaţiile Tovară
şului Nicolae Ceauşescu ne vom 
îndeplini aşa cum se cuvine înda
toririle pe care le avem fiecare la 
locul nostru de muncă, dovedind 
prin aceasta ataşamentul faţă de 
cauza socialismului.

TEODORA HAŢEGAN, 
economist

IOAN GIURCULETE, ingiuer 
Uzina mecanică Sibiu
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Sibiul la Festivalul naţional de folclor
'  După cum im mal Informat prin 
Elárul nostru, în aceste zile se des
făşoară pe litoral Festivalul naţional 
de folclor, care reuneşte cele mai 
bune formaţii artistice de amatori 
din Judeţele ţării. Festivalul, la care 
participă formaţii de jocuri populare, 
tarafuri de muzică populară şi so
lişti din 20 de judeţe, a început în 
25 iulie. EI va avea o desfăşurare 
de mare amploare, care se va ex
tinde plnă la 23 August, urmînd să 
asigure oamenilor muncii aflaţi la 
odihnă pe litoral, precum şl vizita
torilor străini, un. contact cît mai 
edificator cu valori de primă dimen
siune ale folclorului nostru. Con
ceput ca o trecere în revistă foarte 
amplă, festivalul nu îşi propune în 
ediţia din acest an să opereze cla
sificări valorice cu distincţii finale, 
ci mal curînd să asigure o reţea de

spectacole necontenit vie în princi
palele localităţi de pe litoral. Spec
tacolele, în funcţie de starea atmo
sferei, vor avea loc cu predilecţie în 
aer liber, seara, acoperind instructiv 
şi plăcut timpul zecilor de mii de tu
rişti din ţară şi din străinătate.

Judeţul Sibiu este invitat să se 
producă în cadrul festivalului cu 
ansamblul folcloric Junii Sibiului, 
ceea ce confirmă încă o dată presti
giul recunoscut al acestei formaţii, 
cîştigat de-a lungul anilor printr-o 
muncă demnă de toată stima. Con
siderat în acest festival ca una din 
cele mai bune formaţii din ţară, an
samblul sibian este programat să dea 
spectacole în partea a doua a pe
rioadei, între 17 şi 23 August. O 
dată cu reprezentanţii judeţului nos
tru se vor mai afla în festival for- 
maţii de cîntece şi dansuri populare

însemnare Un frumos specta
col folcloric în aer

Marţi seara, incinta Teatrului de 
vară al tineretului din Sibiu a fost 
umplută pînă la refuz. Cei peste 1500 
de spectatori prezenţi la primul din 
cele două spectacole organizate de 
Ansamblul folcloric al tineretului, in
titulat „Cint şi joc din toată ţara“, 
au avut plăcuta ocazie de a asista la 
D reuşită şi plină de farmec manifes
tare de acest gen. Tinereţea şi mă
iestria membrilor ansamblului, vigoa
rea şi diversitatea interpretărilor, bo
găţia repertoriului şi originala reali
zare artistică au contribuit la ţinuta 
de înalt nivel a spectacolului. Tinerii 
interpreţi Vasile Cotîrlea, Anişoara 
Turcu, loan Medrea şi cunoscuta cîn- 
tăreaţă de muzică populară, colabora
toare a Radioteleviziunii române, Ra- 
veca Săndulescu, precum şi tinerii 
dansatori care au executat două suite 
de dansuri (de pe Someş şi din Ma
ramureş) au delectat in prima parte 
a spectacolului pe cei prezenţi.

Partea a doua a fost dominată de 
prezenţa invitaţilor Uie Muţiu (re
chemat de mai multe ori cu aplauze) 
şi de Lucreţia Ciobanu, ale cărei cîn
tece au fost de asemenea mult gus
tate de public. Au mai interpretat so
liştii Ion Sasu, virtuos al mai multor 
instrumente, Gică Constantinescu şi 
Ilie Chirea (vioară) care este şi şeful 
formaţiei instrumentale. Dansurile 
din judeţ, jocul fetelor de pe Tîr- 
navă şi al căluşarilor de pe Argeş 
au completat agreabilul spectacol fol
cloric în aer liber.

Această reuşită a Ansamblului ti
neretului, condus de luliu Şuteu, vine 
să se adauge la şirul de succese re
purtate în cele 50 de spectacole reali
zate pînă acum în anul acesta. Spec
tacolul a constituit de asemenea o 
utilă verificare a potenţialului artis. 
tic al ansamblului în vederea unui 
turneu peste hotare (care este în curs 
de perfectare) şi a unui nou turneu 
in ţară.

NICOLAE PETRU
P.S. O notă negativă organizatori

lor, care nu s-au îngrijit ca specta
torii să vizioneze cît mai confortabil 
(şi direct proporţional cu preţul bi
letului) acest spectacol reuşit. Astfel, 
deoarece iniţial spectacolul fusese 
prevăzut să aibă loc la clubul „Inde
pendenţa“ şi doar în ultimul moment 
s-a hotărît să se ţină în aer liber, s-a 
ajuns la situaţii penibile, spectatorii 
fiind dezorientaţi, negăsind locuri 
(deşi unii au plătit bilete la preţ 
maxim) şi fiind nevoiţi să stea în 
picioare. De asemenea, la un spectacol 
de acest gen, două reflectoare ar fi 
fost binevenite, pentru a nu se in
fluenţa asupra calităţii spectacolului 
(orice mişcare din spatele scenei, fă
cută pe aceeaşi lumină cu cea de pe 
scenă distrăgea atenţia spectatorilor). 
Să sperăm că, la proxima întîlnire 
cu Ansamblul tineretului, aceste ne
glijenţe ale organizatorilor nu vor 
mai vicia în nici un fel reuşitele ob
ţinute cu atîta trudă artistică.

N. P.

din judeţele Iaşi, Teleorman şl 
Timiş.

Dintr-o discuţie cu Octavian Rusu, 
membru în birqul Consiliului jude
ţean al sindicatelor, aflăm că ansam
blul folcloric sibian va fi construit 
pe scheletul formaţiei de dansuri a 
Uzinei de piese auto Sibiu, pregă- 
tită de experimentatul instructor loan 
Macrea, şi că din ansamblu urmează 
să mai facă parte un taraf, un grup 
de solişti instrumentişti şi dansatori, 
precum şi un grup de solişti vocali 
de muzică populară românească şl 
germană. Conform programului cu
noscut la ora de faţă, Junii Sibiului 
vor evolua pe litoral după următo
rul calendar de spectacole: 17 — 
Constanta, 18 — Costineşti, 19 — 
Mamaia, 20 — Eforie Nord, 21 — 
Neptun, 22 — Eforie Sud şi 23 — 
Mangalia Sud.

După un obicei foarte bun, înainte 
de plecarea în turneu, ansamblul va 
susţine un spectacol de gală pentru 
publicul sibian, spectacol proqramat 
a avea loc în sala clubului „Inde
pendenţa" în seara zilei de 5 au
gust. In vederea unei prezentări de 
ţinută în Festivalul naţional de fol
clor, membrii ansamblului sibian se 
pregătesc în aceste zile cu seriozi
tatea şi ardoarea lor recunoscute. „

ION ITU

Cum pregătiţi participarea la Expoziţia 

bunurilor de larg consum din judeţul Sibiu?

Azi: întreprinderea „13 Decembrie"

In secţia termo-rigido a fabricii .Flamura roşie" Sibiu — maşini de sudat 
coperţi

Adunările generale 
ale salariaţilor

Apropiata deschidere a Expo
ziţiei judeţene a bunurilor de 
consum trebuie să declanşeze în 
cadrul întreprinderilor partici
pante preocupări intense pentru 
prezentarea in stand a unei game 
foarte diverse de produse, care 
să îmbine, In proporţii armo
nioase, utilul şi caracteristicile 
estetice specifice — deziderat în
dreptăţit şi de faptul că expozi
ţia va prezenta în perimetrul său 
o serie de chioşcuri pentru des
facerea produselor prezentate. 
Este imperios necesar ca în a- 
ceste chioşcuri să fie asigurate 
zi de zi produse de cea mai 
înaltă calitate. Pentru aceasta, 
pregătirile trebuie, evident, de
marate din timp. Iată ce ne re
latează în acest sens directorul 
fabricii „13 Decembrie“ din Si
biu, inginerul Wilhelm Hell:

„Faptul că unitatea noastră 
participă, concomitent, şi la Ex
poziţia realizărilor economiei 
naţionale, este de natură să fa
ciliteze sarcina noastră, în sen
sul că modelele pregătite pentru 
Bucureşti vor fi realizate şi pen
tru standul din Sibiu. Vom pre
zenta ciirca 30 modele de încăl
ţăminte şi peste 200 articole de 
marochinărie, din piele şi înlo
cuitori.

La capitolul „noutăţi“, vă pot 
prezenta cîteva în avanpremieră: 
vom apare cu o colecţie bogată 
de poşete, prima de acest fel, 
care, sperăm că va reţine privi

r i le . . .  vizitatoarelor expoziţiei. 
Pregătim, de asemenea, noi tdţpuri
de valize din carton, de import.

In ceea ce priveşte asigurarea 
permanentă a standului nostru 
de desfacere cu un bogat sorti
ment de produse, în ciuda faptu
lui că la încălţăminte, de pildă, 
nu dispunem de benzi penitru 
serii mici, vom suplimenta toata 
comenzile din această perioadă 
cu cîte 10—20 de modele, care vor 
fi confruntate cu publicul si
bian“.

Se întrevede aşadar o partici
pare rodnică a întreprinderii si» 
biene la ediţia din acest an a 
expoziţiei. Ne exprimăm Insă 
unele rezerve privind asigurarea 
ritmică a chioşcului propriu cu 
produse, măsurile preconizate 
fiind oarecum de. . .  perspectivă. 
Firesc ar fi ca — avînd în ve
dere timpul scurt ce ne desparte 
de deschiderea expoziţiei — să 
se asigure încă de acum o re
zervă însemnată de produse.

în fine, un amănunt plin de 
interes: la expoziţie, vor pre
zenta produse pentru vînzare şi 
alte „firme“ prestigioase, între 
care „Cluj ana“. Inginerul Wil
helm Hell ne-a asigurat că pre
zenţa colegilor clujeni „va sti
mula fără îndoială o competiţie 
din care publicul va fi cel mai 
mare cîştigător“. Vom consemna 
bucuroşi materializarea unei a- 
tari afirmaţii!

E. DAVID

(Urmare din pag I)

ceea ce priveşte structura. Or, acest 
lucru se răsfrînge, dlnd abateri si
milare şi in calitatea produselor 
noastre. Şi fiindcă vorbesc de ca
litate, nu e un secret că al doilea 
factor care o hotărăşte este omul. 
La noi în secţie fluctuaţia elementu
lui uman este mare. De ce? Pentru 
că nu ne ocupăm temeinic de a 
creşte cadre tinere, cu dragoste de 
muncă, legate cu toată fiinţa lor do 
uzină. Să se treacă pe agenda pre
ocupărilor conducerii secţiei şi a 
comitetului de direcţie al uzinei, ca 
uri obiectiv de bază, acest lucru. Nu
mai aşa ne vom asigura pentru viitor 
un schimb de nădejde.

Nicolae Ciorgoveanu, şef de insta
laţie în secţia „negru de fum“, s-a 
referit în cuvintul său la resursele 
existente pentru intensificarea pro
cesului de producţie:

— Facem parte din clasa munci
toare, clasa conducătoare a socie
tăţii noastre. In această calitate tre
buie să constituim o pildă vie în 
toate împrejurările. Automulţumirea 
n-are ce căuta în mijlocul nostru şi, 
ca muncitori revoluţionari, avem da
toria să nu tolerăm nici o defici
enţă, nici o lipsă care să frîneze bu
nul mers al muncii, dezvoltarea în
treprinderii, care este a noastră in 
adevăratul înţeles al cuvîntului. Iată 
de ce vin şi spun că realizările noas
tre ar fi putut fi mult mai mari dacă 
nu ne-am fi limitat la ceea ce facem 
obişnuit. Mă refer la reţetele de fa
bricaţie. Nu toate sínt ideale, nu 
toate ne înlesnesc o eficienţă ma
ximă. Avem specialişti buni, specia
lişti care s-au preocupat de elabo
rarea unor reţete bogate In produşi 
activi. De ce nu le folosim integral? 
După părerea mea, ele constituie un 
izvor nesecat în direcţia îmbunătă
ţirii calităţii, în direcţia reducerii 
preţului de cost. Să trecem la fapte 
fără prea multe vorbe. Aşa ne-a în
văţat partidul, şi aşa e bine.

Problemele majore ale muncii lor 
au constituit obiectul discuţiilor pur
tate şi de N. Mihu, Ion Gheorcoş, 
Vasile Mara şi ceilalţi care au luat 
cuvintul; fiecare a venit cu propu
neri şi sugestii de o reală valoare 
pentru bunul mers al întreprinderii. 
De altfel, legat de acest aspect al 
propunerilor făcute, ing. I. Pintea, 
directorul uzinei, care a luat parte

Sighişoara

Recital instrumental 
susţinut de elevi
Publicul sîghişorean, amator de 

muzică clasică, a audiat zalele tre
cute un prestigios recital instrumen
tal susţinut de trei din elevii cla
sei a XlI-a a Liceului de muzică 
din Sibiu.

Deopotrivă, Victor Ciumac — 
vioară, Nicolae Popa, — flaut, şi 
Adrian Neaga — pian, cu o înaltă 
răspundere artistică, au pregătit re
citalul care s-a bucurat de o ţinu
tă sobră.

Tinereţea, vocaţia muzicală şi e- 
lanul generos al execuţiei au fost 
răsplătite cu repetate şi îndelungi 
aplauze.

la adunarea salariaţilor din secţia 
„negru de fum", ne-a declarat:

— Fiecare sugestie făcută va fi 
examinată de comitetul de direcţie 
cu maximum de receptivitate. Nimă
nui nu i se va permite să ignoreze 
sau să tărăgăneze înfăptuirea pro
punerilor făcute de oameni. Munci
torii, în dubla lor calitate de pro
prietari şi salariaţi ai întreprinderii, 
au dreptul să ceară tragerea la răs
pundere a acelora care, dintr-un mo
tiv sau altul, nu tin seamă de do
leanţele oamenilor, mai ales că ele 
vizează perfecţionarea continuă a 
procesului de producţie. Directorul, 
în calitatea Iui de specialist şi con
ducător politic al întreprinderii, îşi 
face o datorie şi un punct de onoare 
din consecventa cu care urmăreşte 
traducerea în viaţă a tot ceea ce 
oamenii au propus, mobilizînd la în
făptuirile preconizate întregul co
lectiv.

% Importante lucrări 
de canalizare la Cisnădie

De curînd, pe strada 1 Mal, au 
fost introduse tuburi pentru ape
le reziduale. După terminarea 
lucrărilor, mobilizaţi de deputaţii 
loan Lintz şi loan Roman, locui
torii din strada Lungă au pre
luat ştafeta, reuşind ca prin lu
crările efectuate să economiseas
că suma de peste 48 000 lei.

Printre fruntaşii acestei acţiuni 
au fost şi salariaţii de la Uzinele

textile şi „Mătasea roşie“. Amin
tim pe loan Pizo, loan Băacioi, 
Isidor Gheorghe şi alţii.

In cinstea zilei de 23 August, 
locuitorii acestei străzi, neprecu
peţind nici un. efort, sint hotă- 
riţi să efectueze în întregime lu
crările de săpat şi branşament, 
redînd-o circulaţiei în cele mai 
bune condiţii.

I. ANDREI

în atenţia lucrătorilor din agricultură:

Combaterea bolilor s i  dau-0

nâtorilor în sectorul vegetal
Protejarea culturilor Împotriva bo

lilor şi dăunătorilor constituie pen
tru lucrătorii din agricultură o sar
cină de primă importantă. De altfel, 
măsurile luate atit la nivelul Labora
torului judeţean de protecţia plante
lor, cît şi la nivelul unităţilor, au 
creat cadru optim de aplicare, la 
avertizările date de staţiile de prog
noză şi avertizare, a tratamentelor 
prescrise. Se poate afirma că în a- 
cest an activitatea privind protejarea 
culturilor împotriva bolilor şi dăună
torilor s-a desfăşurat în conditiuni 
mai bune. Au fost aplicate pînă în 
prezent tratamente la cultura de car
tofi contra manei si a gîndacului din 
Colorado, Ia cereale contra qîndacu- 
lui bălos şi ghebos, la sfecla de za
hăr contra purecilor şi la alte cult 
turi, pe o suprafaţă totală de peste 
20 000 ha. Şi în sectorul legumicol,' 
pe o suprafaţă de 980 ha, ca de alt
fel şi în pomicultură şf viticultură, 
au fost aplicate tratamentele indi
cate. De evidenţiat este faptul că 
nu s-au semnalat culturi compromise 
din cauza dăunătorilor. In acest sens 
remarcăm preocuparea deosebită a 
consiliilor de conducere, a specialiş
tilor şi a membrilor cooperatori din 
Cristian, Vurpăr, Apoldu de Sus, 
Şeica Mică, Mediaş şi din alte uni
tăţi.

O dată cu apariţia ploilor din ul
timele zile s-au ivit şi condiţii op
time în evoluţia biologică, în spe
cial a bolilor — mana, făinarea — 
la viţa de vie şi chiar în legumicul
tura. Ca urmare se impune să fie 
luate de urgenţă măsuri pentru a se 
aplica tratamentele indicate. Se re
comandă ca în această perioadă să 
se treacă de îndată la stropitul vi
tei de vie cu unul din produsele/ 
zeamă bordeleză, în concentraţie de

t la sută, Zineb — 0,3—0,4 la sută, 
Dithane M 45, în concentraţie de 0,2 
la sută, sau Orthocid — 0,2 la sută, 
acestea amesteeîndu-se cu sulf muia- 
bil în concentraţie de 0,4 la sută, 
sau cu Caratane în concentraţie de 
0,1—0,15 la sută. Pentru o reuşită 
mai bună în adezivitatea soluţiei pe 
frunze este necesar de a se adăuga 
Detersin sau Aracet, în doze de 
0,2—0„3 ia sută.

La cultura legumelor, în special 
pentru ceapă, tomate, ardei, castra
veţi şi vinete, este necesară aplica
rea grabnică a tratamentelor de com-

Sfătul specialistului

batere^ a manei, antracnozei şl chiar 
a fălnării cu unul din produsele de 
mai sus, în dozele menţionate. In 
plus, toţ la legume se semnalează în 
prezent Infestarea cu omida vărzoa- 
selor şl păduchii verzi la roşii, ardei 
etc., pentru care este necesar a se 
aplica tratamentul cu Lindatox 20 în 
doză de 0,7 la sută, sau Carbetox 37 
în doză de 0,3—0,4 Ia sută, cu con
diţia de a se respecta durata de 
12—20 zile de Ia tratament pînă la 
consum.

Pentru asigurarea unor producţii 
sporite de seminţe de trifoi şi lu- 
cernă se Impune ca pe loturile şe- 
mincere să se continue lucrările de 
combatere a gărgăriţei florilor de 
trifoi cu unul din produsele: Heclo- 
tox 1,5 la sută, în doză de 30 kg la 
ha, Pinetox 10, în doză de 20—25 kg 
la ha, Lindatox 3, in doze de 25 kg 
la ha sau Pinetox 50, Detox 25, în 
doze de 5—6 kg la ha. De altfel, pe

‘ toată suprafaţa de trifoliene exis
tentă în unităţi trebuie să se exe
cute distrugerea vetrelor de cuscutS, 
folpsindu-se în acest scop soluţii de 
Hortitox în concentraţie de 5 la 
sută sau Dibutox în doză de 2 la 
sută, Creosan 1 la sută şi Nitox 4 
la sută.

La cultura de cartofi, dar mai ales 
pe ioturile semincere, trebuie să se 
facă purificarea bioloqică a soiurilor. 
Concomitent cu aceasta este ne
cesar să fie eliminate cuiburile si 
tuherculii care prezintă simptomele 
macroscopice de viroze şi putregai 
umed al cartofilor. Prin efectuarea 
acestor purificări se creează premise 
pentru asigurarea unui material se- 
mincer sănătos, cu un înalt potenţial 
de producţie.

în pomicultură ne aflăm în faza 
optimă a emigrării păduchelui din 
San Jósé. De asemenea, a apărut ger
minaţia a doua a viermilor fructelor 
de măr şi prun. Pentru evitarea pier
derilor ce le produc aceşti dăunători 
este necesar a se aplica întreaga 
gamă de lucrări prescrise de staţiile 
de prognoză şi avertizare.

Lucrătorii din agricultura judeţu
lui nostru trebuie să manifeste a 
atenţie deosebită în aplicarea la 
timpul optim a tuturor tratamente
lor. crelnd astfel condiţiile obţinerii 
unor producţii cantitativ şi calitativ 
superioare. Pentru aceasta este deo
sebit de important ca acţiunile pri
vind combaterea dăunătorilor să con
tinue cu aceeaşi perseverenţă, ştiut 
fiind că numai astfel eforturile de
puse pînă în prezent se vor mate
rializa în producţii cît mal bune.

Ing. EUGEN LAZU 
şeful Laboratorului judeţean 

de protecţia plantelor

azt...
29 IULIE

•  Se împlinesc 120 de ani de la 
moartea .scriitorului paşoptist Ion 
Calina (n. 1828).

•  1949 — S-a instituit ordinul 
„Apărarea Patriei" şi medalia „E- 
liberarea de sub jugul fascist".

•  80 de ani de la moartea pic
torului olandez Vincent van Gogii 
(n. 30.111.1853).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comuni

că: Vreme frumoasă şi călduroasă cu 
cerul variabil. Vîntul va sufla slab 
din sectorul sud-estic. Temperaturile 
minime vor fi cupriase între 12 si 
14 grade, iar cele maxime vor oscii« 
între 26 şi 23 grade.

azi...
TELEVIZIUNE

17,00 Deschiderea emisiunii.
Emisiune In limba maghiară.

18.30 La volan — emisiune pentru 
conducătorii auto.

18.50 Timp şi anotimp In agricul
tură.

19.10 Pentru sănătatea dv. „Ce tre
buie să facem pînă la sosi
rea medicului ?*

19,20 1 001 de seri.
19.30 Telejuraalul de seară.
20.10 Aparenţe şi realităţi In lumea 

capitalului.
20,25 Melodii şi jocuri populare ir 

interpretarea ansamblului fo! 
cloric „Prahova“ al Palatuhr 
Culturii din Ploieşti.

20.50 Teatru scurt — Unul dintre 
noi — scenariu TV. de Radu 
Bădilă.

azt..
21.35 Arii, serenade şl canţonete. 
21,55 Sub cupola circului.
22,20 Interpreta săptămînii: Angela 

Similea.
22.35 Telejurnalul de noapte.

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE! Mi- 
hai Viteazul, seriile 1 şi 11 (ora 
18,00).

COPŞA MICA: POPULARI Vaga- 
bondul, seriile I şi II (orele 16,00 şi 
19,30).

OCNA SIBIULUI: Vinătoarea de
vrăjitoare (orele 18,00 şi 20.00). 

BAZNA-BAI: Simpaticul domn „R“
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST« 
Aurul (orele 18,30 şi 20,30).

CINEMA
SIBIU: PACEA: O floare şi doi gră- 

dinari (orele 9,00; 11,30; 16,30; 20,00); 
ARTA: Poienile roşii (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30: 18,30; 20,30): TINE
RETULUI I Un italian In America (o- 
rele 10,00; 12,00; 14,30: 16,30; 18,30:
20.30) .

MEDIAŞ: PROGRESUL Adio Gra
nada (orele 9,00; II, 15; 14,00: 16,30; 
19,00: 21,15); TINERETULUI: Tripla 
verificare (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20.30) ; UNIREA’ Război şi pace, serii
le I şi II (orele 10,00; 16,00 şi 20.00).

CISNĂDIE: POPULAR: Cadavrul 
Viu (orele 11,00; 16,00 si 19,00), Cadru din filmul .Vagabondul,
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„Meseria m ea este  
c e a  mai frumoasa”

t !
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—- Cred că de mult nu te-a 
mai întrebat cineva ciţi ani ai, 
nu-i aşa Maria Popşor ?

— Da, Intr-adevăr... Am 22 de 
ani, lucrez în fabrică din 1966. 
Mi-aduc şi acum aminte de fio
rii pe care î-am simţit In pri
ma zi de producţie. Aveam pe 
atunci 17 ani, abia terminasem 
şcoala profesională... Dar eram 
convinsă că meseria mea este 
cea mai frumoasă.

— Mai păstrezi această con
vingere ?

— Da, desigur. Trebuie să-ţi 
placă ceva, altfel nu te poţi 
bucura nici de frumuseţea unei 
dimineţi, nici de frumuseţea flo
rilor, nici de frumuseţea oameni
lor — nu te poţi bucura de ni
mic.

— bucrezi de cinci ani in sec
ţia de pictură; ţi-ar face plăcere 
să priveşti in urmă ?

— Eu nu am ce să uit, sau 
mai exact să vreau să uit. N-aş 
putea spune că aceşti ani au fost 
plini de desfătare... Au fost ani 
de căutări, ani în care am în
cercat să-mi desluşesc mai bine 
drumul.... In aceşti cinci ani 
mi-am luat diploma de bacalau
reat. în aceşti cinci ani mi-am 
înţeles mai bine rostul.

— Spuneai că meseria dumita- 
le e cea mai frumoasă. Chiar 
aşa ? Ce lucrezi ?

— Aş vrea să mă explic. Nu 
trebuie să se înţeleagă neapărat 
că meseria de pictor deco
rator, al obiectelor de sticlă e 
cea mai grozavă meserie. Cred 
că toate meseriile sínt frumoase, 
dar cînd îţi iubeşti meseria, fi
reşte că ai dreptul să spui că 
a ta este cea mai frumoasă. în 
sensul acesta aş vrea să fiu în
ţeleasă.

— Spune citeva cuvinte despre 
meseria dumitale.

— Aţi intrat, desigur, într-un 
magazin cu articole de menaj, 
sau cu obiecte de sticlă. Dacă 
v-a plăcut cumva o vază, un 
serviciu, o bombonieră etc., s-ar 
fi putut ca printre aceste obiec
te, pe care mi-ar place să cred 
că le-aţi admirat, să fie multe

pictate de mine. Multe din pro
dusele fabricii noastre sínt des
tinate exportului. Uneori mă 
gîndesc la drumul de peste mări 
şi ţări pe care articolele de sti
clărie ieşite din mîinile noastre 
îl vor străbate. îmi plac nespus 
de mult culorile şi, uneori, am 
impresia că mă joc ca o fetiţă 
de şcoală, desenînd flori, pomi, 
turnul oraşului. Dar, fireşte, nu-i 
o joacă, e meseria mea...

— Te-ai gîndit. vreodată la o 
expoziţie ?

— Cred că ar fi o. expoziţie 
grozavă, cu mulţi vizitatori. Co

legul nostru, Manole Micu, e un 
adevărat artist...

—* Ce faci în timpul liber ?
— Citesc — îmi place literatu

ra — ascult muzică, mă plimb...
— Ce melodie îţi place cel mai 

mult ?
— Nu ştiu numele compozi

torului, dar melodia se cheamă 
»Vreau să plec din viaţa ta".

— Are vreo legătură cu...
— Vă rog să nu mă întrebaţi 

nimic despre aceasta. Am foarte 
multe prietene, mulţi prieteni... 
Dar cea mai bună prietenă a 
mea e o învăţătoare din Poiana, 
Viorica Nanu. Ne spunem una 
alteia tot ce avem pe suflet.

— Am să-mi permit, totuşi, a 
indiscreţie: ce părere ai despre 
băieţi ?

— Dacă vreţi, o impresie bu
nă...

— De ce „dacă vreţi“ ?
— Mulţi dintre ei sínt într-a- 

devăr de treabă, însă mai sínt 
şi din acei care iubesc prea mult 
clipa... Dacă au în faţă un pa
har cu bere, o cafea şi o fată 
cu care să se plimbe de gît, îşi 
închipuie că-i suficient. Nu se 
gîndesc că fiecare dintre noi mai 
sîntem şi altceva, că mai avem 
pasiuni, cite o stea pe care vrem 
s-o înălţăm cit mai sus, să stră
lucească cit mai viu...

— Ai fraţi, surori ?
— Da, am un frate mai mare 

şi alţi cinci mai mici, elevi. 
Le-am fost şi dădacă; acum îi 
ajut cum pot... O ajut pe mama 
să-i crească, aşa cum m-a cres
cut şi ea pe mine, să nu simtă 
că noi nu mai avem tată.

— Ce bucurie deosebită i-ai 
făcut mamei dumitale ?

•— Nici o bucurie deosebită, ci 
una de toate zilele: am vrut să 
rămîn un -copil bun, ascultător...

— Ce visuri ai ?
— Multe. Ştiu eu ia cite din 

ele voi putea spune: iată, s-a 
îm plinit!

— Negreşit, visezi şi la un Făt- 
f  rumos...

— Ce-i drept, mi-aş dori o că
sătorie fericită, aşa cum îşi do
reşte orice fată.

— Maria Popşor, să anticipăm 
puţin: iată, joi. 29 iulie a.c., cînd 
vor deschide ziarul, mii de ti
neri vor da peste fotografia ta 
şi vor citi, sperăm, dialogul nos
tru. Ce transmiţi celor de-o vîrstă 
cu dumneata ?

— Le doresc din toată inima 
să fie oameni demni, să-şi a- 
mintească cu mîndrie de anii 
lor tineri... Şi, în numele tovară
şilor mei de muncă de la fabrica 
„Vitrometan" din Mediaş, Ie 
transmit toate urările de bine.

V. MIHAI
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In numărul de duminică al ziarului nostru ne-am 
ocupat, sub acelaşi titlu, de două mari organizaţii 
Ü.T.C. sibiene („Independenţa“ şi „7 Noiembrie“), 
încercind a pune în evidenţă acele aspecte ale 
muncii cu tinerii, care păstrează încă o serioasă 
doză de formalism, închistare, rigiditate şi, pe 
alocuri, chiar indiferenţă. Cercetarea noastră a 
urmărit acele idei cuprinse în Expunerea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu la Consfătuirea de 
lucru a activului de partid din domeniul ideolo
giei şi al activităţii politice şi cultural-educative, 
care vizează problematica vieţii organizaţiilor de 
tineret.

La U.P.A.S., unde lucrează peste 1 000 de tineri, 
am stat de vorbă cu cîţiva secretari ai organiza
ţiilor de bază U.T.C. încercind să ne edificăm 
asupra conţinutului muncii şi a formelor organi
zatorice folosite. Astfel, Nicolae Niţu, secr<=ţarul 
organizaţiei de la secţia
ştergător parbriz, ne-a mammmmmmmmmmmmm
reconfirmat constatările —11 "  .........■■■
de la „Independenţa" şi 
„Balanţa“ în legătură cu 
modul cum se realizează 
educaţia politica-ideolo- 
gică a tinerilor. In ge
neral se recurge la ex
puneri alese nu după cri
terii larg tematice, pre- 
dominînd caracterul oca- ‘ 
zional, sporadic. Se ur
măreşte în primul rînd 
îndeplinirea formei (a se 
citi „formalităţii“) şi mai 
puţin însuşirea activă, or
ganică a unor cunoştinţe SS^SSSSSmSSSESSm 
şi convingeri. Şi pentru 
ca această afirmaţie să nu
pară gratuită, menţionăm că şi ceilalţi doi convorbi
tori, secretari de organizaţii de bază U.T.C. de la 
U.P.A.S. — Alexandru Mitrea de la secţia auto- 
dotări şi Traian Şerban de la secţia sculărie — 
ne-au confirmat că unele „expuneri“ sínt simple 
informări politice, iecturate din presă. Lipseşte 
deci dezbaterea ca formă activă de cunoaştere, 
clarificare şi însuşire a problemelor politicii in
terne şi internaţionale a partidului şi statului nos
tru. S-a acţionat, de asemenea, prea puţin pentru 
a face cunoscute tinerilor etapele succesive ale 
construcţiei socialismului în ţara noastră, efortul 
depus de clasa muncitoare, de întregul popor con
dus de partid în direcţia făuririi şi perfecţionării 
relaţiilor sociale de tip nou.

Din discuţiile purtate cu tinerii am înţeles că 
aceştia se preocupă de bunul mers al uzinei şi 
sínt deosebit de receptivi atunci cînd li se vor
beşte despre fazele evoluţiei industriale în ţara 
noastră, ceea ce ar justifica plasarea în miezul 
dezbaterilor a unor probleme pe aceste coordonate.

Activitatea cultural-artistică de la U.P.A.S. este 
încă departe de a reflecta posibilităţile masei de 
tineri. Citeva formaţii artistice, cu participarea 
tinerilor (echipa de dansuri, brigada artistică — 
de fapt doar acestea două) sínt mai cu seamă 
rodul preocupărilor comitetului sindicatului decît 
al muncii organizaţiei U.T.C. Ne-o confirmă spu
sele lui Ştefan Popescu, membru al biroului co

mitetului U.T.C., responsabil cu problemele cul
turale, cu care am purtat următorul dialog i

— Ce acţiuni cu caracter cultural-artistic aţi 
organizat pentru tinerii din uzină?

—' Există echipa de dansuri, care mai dă spec
tacole din cînd în cînd... Apoi, o echipă de teatru 
în curs de formare şi io brigadă artistică.

— Ce spectacol pregăteşte echipa de teatru?
— Nu ştiu...
Am considerat necesar să completăm tabloul 

constatărilor noastre printr-o discuţie cu Ion Mu- 
gioiu, secretarul comitetului P.C.R. din uzină. In
terlocutorul nostru s-a dovedit a fi mai avizat 
decît tinerii, cunoscînd la amănunt realizările si 
deficienţele din viaţa de organizaţie U.T.C. Iată, 
într-o formă nedialogată şi discursivă, aprecierile 
făcute de secretarul de partid: „Consider că nu 
este pusă în valoare întreaga capacitate organiza-

exagerate, lăsînd să se înţeleagă că aici totul 
merge „strună“, dar am simţit că secretarul co
mitetului U.T.C. al uzinei, Mihai Frank, îşi pune 
în valoare capacitatea şi experienţa politică în 
toate sectoarele vieţii de organizaţie. Invăţămîntul 
ideologic este aici mai bine organizat, recurgîn- 
du-se adeseori la lectori din afara uzinei, care 
aduc în dezbateri competenţă şi claritate politică. 
Expunerile urmate de întrebări şi răspunsuri au 
un mai pronunţat caracter educativ, contribuind 
în mai mare măsură la formarea unor convin
geri. Secretarul U.T.C. a fost de aceeaşi părere cu 
noi atunci cînd am observat că activitatea cultu
rală ar putea fi diversificată, îmbogăţită, pe linia 
atragerii întregului potenţial al uteciştilor. Pe 
lingă formaţiile existente (două brigăzi artistice, 
echipă de dansuri, orchestră de muzică populară 
şi uşoară) s-ar putea iniţia activităţi care să so

licite din plin orizontul

I -m anifestare străină 
spiritului tinăr, revoluţionar oo

torică a tinerilor... Pe tărîm ideologio expunerile
nu acoperă eficient sfera educativă. Unele expu
neri sínt plictisitoare, rupte de viaţă, formale... 
Activităţile cultural-artistice nu atrag masa de 
tineri; excursiile şi acţiunile sportive-turistice sínt 
sporadice. Revin la problemele educaţiei, disci
plinei de producţie: organizaţia U.T.C. nu folo
seşte eficient mijloacele de combatere a întârzieri
lor, absenţelor nemotivate de la serviciu, a mani
festărilor antisociale ale unor tineri. Este nece
sară o prezenţă mai dinamică a întregului activ 
U.T.C. în viaţa uzinei. La U.P.A.S. s-au angajat 
în ultima vreme peste 300 de absolvenţi de licee 
şi şcoli profesionale, care încă nu au fost organic 
integraţi în viaţa de organizaţie... Este cazul să 
criticăm atitudinea de pasivitate a unor secretari 
şi membri ai biroului comitetului U.T.C. din 
uzină, care, după ce li s-au asigurat condiţii de 
muncă favorabile activităţii U.T.C., au neglijat 
răspunderile politice, organizatorice: Ana Mari- 
nescu, responsabilă în biroul comitetului U.T.C. 
cu problemele profesionale, Ion Negulei, locţiito
rul secretarului U.T.C. şi Nicolae Mihuţ, secretar 
U.T.C. la secţia lame. Trebuie accentuat că munca 
în organizaţia U.T.C. nu este voluntariat, că cei 
aleşi poartă răspunderea pentru mandatul ce Ie-a 
fost încredinţat de colectivul de tineri".
. „Balanţa", cea de-a patra organizaţie U.T.C. sub

sumată temei noastre ne-a relevat cîteva consta
tări îmbucurătoare. N-am vrea să aducem laude

spiritual al tinerilor: o 
echipă de teatru, un cor, 
cercuri de creaţie artis
tică etc.

O notă bună pentru ac
tivitatea sportiv-turistică: 
săptămînal se organizează 
excursii şi drumeţii în 
împrejurimile Sibiului, 
pe itinerarii propuse de 
tineri.

In domeniul muncii pa
triotice rezultatele sínt 
meritoriii 14 000 de ore 
de muncă patriotică pres
tate in uzină şi munici- 

2 5 ^ ^ 5 bS^555B5T piu> 12 000 kg fier vechi 
colectat din afara uzinei, 
320 tone fier vechi co

lectat prin curăţirea halelor de resturi metalice, 
faţă de angajamentul anual de 350 tone.

Am apreciat atitudinea secretarului U.T.C., care 
ştie să pună în evidenţă realizările, fără a ezita 
să scoată la iveală deficienţelei „Tinerii — ne-a 
declarat Mihai Frank — au în general aderentă 
la acţiunile bine organizate. Nu avem tineri răi; 
dacă mai există deficienţe acestea se datorează 
faptului că uneori sínt rău conduşi. Iată cîteva 
exemple: Nicolae Martha, şeful comisiei politico- 
ideologice nu reuşeşte în ultima vreme să depă
şească rutina; biviu Băioş, şeful comisiei sport- 
turism manifestă o accentuată lipsă de iniţiativă; 
Florin Negrea, secretarul organizaţiei nr. 5 mon
taj nu înţelege care este rolul secretarului U.T.C., 
sarcinile ce-i revin, ceea ce îl face adeseori să 
se complacă într-un soi de indiferentism“.

La sfîrşitul acestui articol — o concluzie des
prinsă tot din discuţia cu secretarul U.T.C. al 
uzinei „Balanţa“ 1 „Există încă mulţi utecişti 
unii chiar cu funcţii de răspundere — care nu 
cunoso în suficientă măsură caracterul şi cadrul 
organizatorio al organizaţiei din care fac parte. 
Din această cauză ei nu ştiu să se folosească de 
atributele politice, de forţa şi dinamismul revo
luţionar al organizaţiei de tineret. Calitatea de 
utecist va trebui deci să fie în mod conştient mult 
mai aproape de aceea de membru ACTIV al U.T.C.

CORNELIA BLOOS 
VIOREL CUCU

. . .A V E M  Ş l  NOI, 
PROBLEMELE N O A S T R E

jT  Prin frumoasele articole de artizanat, expuse în magazinul „Arta Sibiului“, sínt atraşi mulţi cumpărători

Satul românesc contemporan nu 
mai rămine doar un subiect al nos
talgiilor... Ruralul este angrenat in
tr-un continuu proces de adaptare la 
normele şi valorile de viaţă urbană. 
Avrigul este cea mai elocventă do
vadă în acest sens. Satul lui Gheor- 
ghe Lazăr îmbracă zi de zi haina 
frumoasă a civilizaţiei moderne, s-a 
dezvoltat din toate punctele de ve
dere, astfel incit viaţa urbană a de
venit pentru avrigeni un obiectiv nu 
numai accesibil dar şi Uşor de atins. 
Noi ne-am propus să înregistrăm u- 
nele fenomene noi, apărute în viaţa 
acestei comune, să le semnalăm pen
tru factorii de decizie. începem cu 
tineretul. Ne-am propus să testăm ce 
se cunoaşte despre tinerii acestei lo
calităţi, ciţi sínt ei, dacă „oficialită
ţile“ ii cun»sc şi dacă s-au încercat 
cele mai bune căi pentru pătrunderea 
în profunzimea caracteristicilor lor 
sufleteşti.

Cum e şi firesc domeniul în care 
toate trăsăturile conştiinţei socialiste 
îşi găsesc expresia rezultativă concre
tă şi în care însuşirile fundamentale

Tinerii din Mediaş despre clubul lor
•  „Clubul tineretului este o instituţie de cultură şi nu... un local 

oarecare!“ •  „Ar fi bise ca aici să se poarte şi discuţii pe teme politice, 
de educaţie, pe teme de Sateres general“ •  „Obiectivarea muncii tine
rilor din Mediaş poate fi oricînd obiectul unei expoziţii“ •  Nu merită 
Snaî mult zecile de mii de tineri nu pretind mai mult dezideratele 
educării lor?

Instituţiile de cultură, de distracţie 
pentru tineri au un profil bine de
finit. Se pare, însă, că acest profil 
este înţeles, uneori, numai în forma 
Sui, lăsîndu-se la voia inspiraţiei, din 
comoditate sau din nepricepere, con
ţinutul, uitîndu-se că, separînd cele 
două laturi, oricît de bine intenţionat 
ai fi, rezultatele nu pot fi cele scon
tate.

Nu încape îndoială, tinerii vin la 
club pentru a petrece aici cîteva 
ceasuri plăcute, pentru deconectare, 
însă cei care coordonează activitatea 
clubului nu trebuie să uite că clubul 
este în primul rînd o instituţie de 
cultură, că are şi un scop formativ 
(mal ales acest scop îl are), că e un 
mediu selectat, controlat — altfel ce 
deosebire ar mai fi între un club şi 
un local oarecare unde se poate dan
sa, se poate juca biliard ş.a.?

Obiectul însemnărilor de faţă îl va 
constitui tocmai un asemenea club, şi 
anume Clubul tineretului din Mediaş, 
modul cum răspunde acesta, prin ac
tivitatea sa, scopului pentru care este 
destinat.

Aşezat în plin centru, acest club 
este frecventat de mulţi tineri. Am 
exagera însă dacă am spune că e 
vizitat de majoritatea tinerilor.

Pentru a intra în club trebuie să 
plăteşti o taxă. Ce oferă clubul? Săli 
de biliard, de tenis de masă, săli 
tinde se poate juca şah, table, remy. 
Există apoi un tarif cu preţurile pen
tru fiecare joc, (In ultimul timp a- 
pest tarif a mai scăzuţi e, de altfel, 
şîngura schimbare care s-a produs la 
gcest club In urma uaui articol cri

tic publicat nu de mult în ziarul 
nostru).

Vom consemna, pentru a fi cit mai 
exacţi, opiniile unor tineri despre clu
bul lor:

— E greu să prinzi rînd Ia o masă 
de joc. In majoritatea timpului, a- 
cestea sínt ocupate, şi nu de tineri 
chiar... tineri. La mesele de biliard 
sínt de găsit mereu clienţi aproape 
permanenţi. De cele mai multe ori 
plăteşti taxa de intrare numai ca să 
te uiţi cum joacă alţii.

— Dacă nu prinzi rînd la o masă 
He joc, să ai cel puţin! alte posibili
tăţi de a petrece cîteva ceasuri la 
club, nu numai să „chibiţezi“. la cei
lalţi, să fie de pildă o bibliotecă, o 
sală de lectură, unde să poţi răsfoi 
ziarele, revistele, să poţi asculta mu
zică.

— Clubul tineretului nu are şi o 
„joie a tineretului“. Se face dans nu
mai duminica şi, uneori, şi sîmbăta. 
De obicei, fetele nu prea vin la dans; 
apoi, reuniunile tinerilor ar trebui 
să aibă şi altceva, nu numai dans: 
un joc de societate, distractiv, un re
cital, un concurs ad-hoc, fiindcă dans 
poţi găsi şi la un local.

— La noi în oraş se prezintă spec
tacole foarte rar. Casa de cultură a 
sindicatelor, care ar putea găzdui cel 
mai bine spectacolele, nu ne oferă 
aproape nimic.

— Am vrea ca la club să se facă 
şi expuneri interesante. Ar fi bine 
ca aici să. se poarte şi discuţii pe 
teme de educaţie, pa teme politice... 
Ceea ce este mai important — g

problemă, de actualitate: ar fi trebuit 
să ni se prezinte noile documente de 
partid cu privire la educaţia tineri
lor în spiritul ideologiei marxist-leni- 
niste. Am dori să se facă expuneri 
detaliate în acest sens şi mult mai 
apropiate de tineri, nu în forma unor 
conferinţe reci.

— Clubul tineretului e mai mult un 
club al băieţilor. Pentru noi, fetele, 
însă... Ce am putea face? Să ne ui
tăm cum joacă alţii?

— Cred că multe fete au fost o 
singură dată ia club... Nu ne-a plăcut 
nici cum sínt organizate serile de 
dans. (Lenuţa Precup, Zaharia Du
mitru. Vasile Guzgă, de la „Vitrome
tan“; Lenuţa Cheteş, uzinele textile 
„Târnava“; Gheorghe Caraculea, strun
gar şi Ion Mărginea:iu, student).

Intr-adevăr clubul se prezintă aşa 
cum l-au înfăţişat tinerii. Joi, 22 iu
lie a.c.: sălile foarte aglomerate; „cli
enţii“ de la biliard — trecuţi de 
prima tinereţe; ea o excepţie, a fost 
şi dans, dat pentru studenţii aflaţi în 
practică; puţini tineri, fetele din oraş 
n-au venit; în „sala de documentare“ 
— aşa se cheamă sala unde ar trebui 
să existe colecţii de reviste, ziare — 
se aflau „piesele de schimb" pentru 
mesele de joc, nici urmă de ziar, de 
revistă, de carte. In faţa clubului, 
zeci de tineri; de ce oare nu intrau, 
nu mergeau să danseze? Cit despre 
spectacole, acestea au loc intr-ade
văr rar; Casa de cultură a sindicate
lor, în care s-au investit milioane de 
Ici, nu serveşte decit aspectului ar
hitectonic al oraşului? O construcţie 
atît de mare, de frumoasă, dar cu o 
funcţionalitate pur decorativă...

Clubul, fiind patronat de Comitetul 
municipal al U.T.C., am mers a doua 
zi să aducem la cunoştinţă celor in 
drept constatările noastre. Referin- 
du-ne la dorinţa tinerilor de a lea fi 
prezentate, cu un comentariu adec
vat, propunerile tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu privind îmbunătăţirea acti

vităţii politico-ideologice, de educaţie 
marxist-leninistă, Ion Stoica, secretar 
cu propaganda la Comitetul municipal 
U.T.C., s-a arătat foarte mirat, re- 
plicîndu-ne că tinerii puteau să ci
tească şi singuri, că puteau să stu
dieze presa... Comitetul municipal 
U.T.C., şi-a planificat aceste dezba
teri în luna august. Despre club, im
presia sa e... foarte bună. E suficient 
ca tinerii să aibă unde să joace bi
liard ş.a. Clubul pe care Comitetul 
municipal U.T.C. îl patronează ar tre
bui să fie în primul rînd o tribună 
a ideologiei, a culturii, a educaţiei 
comuniste. De ce nu este aşa?

Ţinînd seamă că în majoritatea în
treprinderilor nu există cluburi pro
prii, ne întrebăm care sínt posibili
tăţile de educare, de cultură, de dis
tracţie pentru tinerii din Mediaş? Cei 
mai mulţi se distrează cum pot, um
plu pînă la refuz cafenelele, cofe
tăriile şi ascultă muzică înregistrată 
pe bandă de magnetofon.

Sínt foarte mulţi tineri... In cele 
cîteva zile cit am stat la Mediaş, am 
avut prilejul să-i cunoaştem şi în 
haine de lucru: ţesînd pînza, mode- 
lînd sau şlefuind sticla. Ne face plă
cere să consemnăm una din dorin
ţele lor, sperînd într-un ecou fericit: 
nu s-ar putea găsi în oraş o sală, 
eventual la Clubul tineretului, unde 
să fie expuse obiectele cele mai re
uşite lucrate de ei? Mai ales că unii 
tineri de la „Vitrometan" sínt ade
văraţi artişti... Şi, sigur, nu e vorba 
numai de ei.

Conchidem cu ideea — nu e ne
apărat numai a noastră, ci a mii de 
tineri medieşeni — că „semnalele“ din 
aceste însemnări, îndreptăţitele dezi
derate exprimate, multele întrebări 
care răzbat din spusele tinerilor pot 
şi trebuie să fie recepţionate de că
tre toţi cei care au răspunderea edu
caţiei tineretului. Evident, ar. urma 
măsurile de rigoare...

MIHAI VLASIE

ale personalităţii tînărului avrigea» 
— ca ale oricărui tinăr, din orice loc 
din ţara noastră, se exprimă în mod 
hotărâtor este munca, activitatea des
făşurată în sfera producţiei materia
le. I-am căutat deci pe tineri la locul 
lor de muncă. La fabrica de sticlă 
discutăm cu tinerii M. D. şi V. D. 
proaspăt căsătoriţi. O întrebăm pe ea 1 
„De ce te-ai măritat cu V. D.?“ „Pen
tru că mi-e drag“. „Şi de ce ţi-e 
drag ?“ „Pentru că e harnic...“.

Am reţinut ultimul cuvînt. Harnic. 
Iată atributul hotărâtor in „demara
rea“ acestei căsnicii. Fenomenul are 
multiple semnificaţii. Se constată, în 
primul rînd, la Avrig, o tendinţă de 
promovare a poziţiei creatorului de 
valori, a omului harnic. S-a încercat 
în satul Iui Lazăr o educaţie fireas
că, in spiritul necesităţii participării 
efective a fiecărui tinăr în sfera pro
ducţiei, participare fără de care pro
gresul social al satului este de ne
conceput. Comitetul comunal de 
partid, organizaţia U.T.C. şi şcoala au 
făcut mult în această direcţie. Iar 
consecinţele s-au văzut şi se simt zil
nic în pulsul muncii productive. La 
fabrica de sticlă, majoritatea munci
torilor sínt tineri, biografia lor fiind 
legată în exclusivitate, de biografia 
ultimilor ani. Dar dincolo de aceas
tă activitate productivă, dincolo de 
participarea directă la muncă, tinerii 
îşi au viaţa lor particulară, existenţa 
lor consumîndu-se în acest climat al 
tendinţei spre urbanizare. Cine se 
ocupă de timpul lor liber ? In ce mă
sură doleanţele spirituale ale tineri
lor avrigeni sínt satisfăcute ? Pentru 
a ne convinge am încercat un dialog 
cu primarul comunei. „Cam ciţi ti
neri aveţi în comună ?“ — l-am în
trebat. „Numai această problemă nu 
mi-am notat-o — ne-a răspuns. Poate 
că secretarul comitetului comunal 
U.T.C. o să vă poată spune precis“. 
Am încercat să aflăm numărul tineri
lor de la secretarul comitetului co
munal de partid. Măcar cu aproxima
ţie. Dar, din păcate, întrebarea noas
tră a rămas şi aici fără un răspuns. 
In sfîrşit ajungem din nou la fabrica 
de sticla, unde-1 găsim pe secretarul 
comitetului comunal U.T.C. Dar şi a- 
cesta cunoaşte doar numărul uteciştilor.

Dacă oficialităţile comunei nu ştiu nici

măcar cu aproximaţie cît tineret 
există in această localitate, cum oare 
se mai efectuează prognozele ? Cum 
este posibil de ştiut pe ciţi tineri 
contez eu, director de cămin cultu
ral, in activităţile cultural-artistice, 
dacă nu am habar ciţi există în lo
calitate ? De unde 6ă ştiu eu, secre
tar U.T.C., ce raport există între nu
mărul tinerilor pe comună şi partici
parea la munca patriotică ? Adevărul 
este acesta : la Avrig problemele edu
cative ale tineretului sínt neglijate. 
Le neglijează, în primul rînd, cadrele 
didactice. Ne-am convins de acest lu
cru vizitînd biblioteca comunală. In 
afară de faptul că bibliotecara Elena 
Oancea nu avea o evidenţă a cititori
lor tineri, ne-am convins că această in
stituţie de cultură, desfăşoară cît de 
cît o activitate. Am aflat 
însă că pînă la această dată s-au e- 
fectuat doar trei prezentări de cărţi 
în acest an — a romanelor „Pe ari
pile vîntului“, „Răscoala“ şi „Animale 
bolnave“. Oare cărţile acestea erau 
cele mai indicate pentru a fi reco
mandate cititorilor din Avrig ? In 1971 
s-au primit la bibliotecă 195 volume 
noi. Amintim dintre acestea: „P.C.R. 
în viaţa social-politică", „Omul infor
maţional", „Tudor Vladimirescu“, „E- 
seuri despre naţiune“, „Ştiinţă, reli
gie, societate“, antologia de poezie pa
triotică „Glasurile patriei“, „Crearea 
P.C.R.“ etc. Profesorii de limbă ro
mână de la Liceul din Avrig nu pu
teau s-o ajute, în mai mare măsură, 
pe bibliotecară ? Ştiu ei oare că ti
neretul din Avrig începuse să îndră
gească doar cărţile de aventuri şi că 
se îndepărta de celelalte?

Şi totuşi, ce fac tinerii din Avrig 
în după-amiezile lor libere ? lată ce 
ne răspund ciţiva factori de răspun
dere. Primarul comunei: „Se plimbă 
pe strada principală de... încurcă cir
culaţia". Directorul căminului cultu
ral: „Sîmbăta şi duminica merg la 
dans sau la film“. Secretarul comite
tului comunal U.T.C.: „Participăm la 
munci patriotice...“.

Comentăm aceste răspunsuri cu ti
nerii înşişi. loan Haidu, secretarul 
comitetului U.T.C. la „Sticla“ Avrig: 
„Mare lucru nu putem face. Acţiuni 
educative nu şe prea iniţiază. Doar 
sîmbăta şi duminica, cînd nu sínt

nunţi, se organizează dan» la pavi
lion. loan Podaru, sticlar su
flători „Am venit la Avrig de a- 
proape ua an de zile. Sínt bănăţean, 
îmi place comuaa, e frumoasă, dar. 
viaţa e foarte monotonă. Sîntem mulţi, 
foarte multi tineri. Numai la „Sticla“ 
există aproape 600. Ne-ar trebui uri 
club, să avem şi noi un loc unde să 
jucăm, In după-amiezile libere, un 
şah, remy sau să vedem un program 
la televizor. La ora actuală televizo
rul căminului cultural e ţinut în bi
bliotecă şi nimeni nu poate beaeficia 
de el...“.

Avrigul anului 1971 cunoaşte un 
progres continuu spre urbanizare. 
Numai la fabrica de sticlă vor lu
cra, în curind, peste 1 000 de tineri- 
Acest fapt dă naştere unor probleme 
de cel mai înalt interes. Sistem o- 
bligaţi să luăm act de numărul tine
rilor, să facem o analiză a structurii 
orizontului lor politic. E nevoie Ia A- 
vrig de o activitate culturală mai in
tensă (Filarmonica din Sibiu, Teatrul 
de stat s-ar putea deplasa, cu spec
tacole, mai des în această localitate). 
Ar fi necesare o cantină, o spălăto
rie chimică. Biroul de turism pentru 
tineret va trebui să organizeze şi de 
aici mai multe excursii, mai ales pe 
itinerarii instructive. Ca să nu mai 
vorbim de sarcinile întreprinderii ci
nematografice judeţene. Filmele româ
neşti şi jurnalele de actualităţi nu 
pot fi vizionate în condiţii optime, 
deoarece sonorul nu se aude de loc.

Nu-i mai puţin adevărat însă că şi 
activitatea organizaţiei U.T.C., pe a- 
ceastă linie, mai suportă îmbunătăţiri. 
La amenajarea viitorului muzeu co
munal (poate că mulţi tineri nici nu 
ştiu că se amenajează la Avrig un 
muzeu) tineretul îşi aduce o slabă 
contribuţie. Nici la activităţile cultu
ral-artistice nu se pot lăuda cu o par
ticipare masivă...

Desigur, cînd e vorba de tineret se 
poate discuta la nesflrşit. I» fiecare 
din noi există o rezervă de tinereţe, 
toţi ne simţim răspunzători faţă de 
vîrstele tinere. Bine ar fi ca la A- 
vrig această responsabilitate să se 
convertească într-o autoresponsabilita- 
te. Aceasta atît la tineret cît şi la 
factorii răspunzători.

ALEXANDRU GRAD
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După ce au fost învelite în cio
colată, specialităţile de napolita
ne produse de fabrica „Victoria“ 
din Sibiu trec pe bandă prin tu
nelul de solidificare urmînd a fi 
apoi ambalate. Intr-un schimb, 
banda tunelului transportă cca. 
12 000 buc. specialităţi de cioco

lată
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Lucrările sesiunii 
Skupştinei federa

le a Iugoslaviei
Belgrad 28 (Agerpres). — In 

cursul actualei sesiuni, ale cărei lu
crări au început miercurii la Bel
grad, Skupştina Federală a Iugosla
viei trece la transpunerea în prac
tică a amendamentelor la constitu
ţie adoptate recent. Toate cele cinci 
camere ale Parlamentului iugoslav, 
întrunite în şedinţe separate, au 
dezbătut şi adoptat primele două 
legi care se bazează pe aceste a- 
mendamente — legea privind Vecea 
Executivă Federală şi legea privind

VVApollo-IS"
încheierea 
etapei de 

rutină
Houston 28 (Agerpres). — Cea 

de-a treia zi de activitate în spaţiu 
a echipajului misiunii „Apollo-15" a 
început, miercuri cu 70 de minute 
mai târziu decit fusese programat 
initial, respectiv la ora 16,44 (ora 
Bucureştiului). A fost ultima zi de 
croazieră de rutină. Următoarele şa
se zile au un program dificil şi com
plex. «

După ce temerile privind eventua
la suspendare a aselenizării din 
cauza scurtcircuitului depistat în 
sistemul electric al motorului princi
pal al cabinei au fost risipite, astro- 
nautii au fost confruntaţi cu noi sur
prize. La pătrunderea in modulul lu
nar — a cărui inspectare a fost, de 
altfel, televizată în direct — David 
Scott a constatat că primul geam de 
protecţie al altimetrului — aparat 
esenţial pentru aselenizarea corectă 
şi sigură — este spart. Aproape în 
acelaşi timp, colegul său, Irwin, a 
semnalat o scădere îngrijorătoare a 
voltajului la unele din pilele elec
trice. în mod inexplicabil, voltajul 
s-a redresat după o scurtă perioadă 
de nelinişte. Centrul spatial a apre
ciat că ambele defecţiuni sínt mi
nore, deşi specialiştii au manifestat 
preocupare faţă de situaţia altime- 
trului din modul.

Viteza de deplasare pe traiectorie 
a navei se reduce pe măsură ce 
„Apollo-15" se apropie de Lună în- 
depărtîndu-se de Pămînt. Joi dimi
neaţa, cînd nava va ieşi din sfera 
de atracţie a Pămîntului şi va pă
trunde în cea a Lunii, viteza ei va 
fi cu puţin mai mare de 3 000 km 
pe oră. Apoi atrasă de Selena, nava 
îşi va accelera evoluţia pînă în mo
mentul înscrierii sale pe orbita cir- 
cumlunară.

Prognoze
preelectorale

austriece
Viena 28 — Corespondentul Ager- 

>res, Petre Stăncescu, transmite: 
tetrivit unui sondaj efectuat de 
nstitutul Gallup din Viena, ale că- 
•ui rezultate sínt publicate de săp- 
ămînalul „Wochenpresse“, 48 la 
sută din cei chestionaţi au declarat 
:ă în alegerile parlamentare vor 
rota pentru Partidul socialist, 43 la 
sută pentru Partidul populist, 7 la 
iută pentru Partidul liberal, 2 la 
iută pentru alte grupări. După opi
na presei vieneze, acest sondaj ar 
ndiica faptul că nu sínt de aşteptat 
modificări senzaţionale în urma 
scrutinului ce va avea loc la 10 oc
tombrie.

organizarea şi sfera de activitate 
ale organelor Administraţiei fede
rale. Potrivit noii legi, guvernul 
iugoslav, care urmează să fie ales 
de Şkupştina Federală, va fi alcă
tuit din 22 de membri şi un pre
şedinte. Actualele secretariate de 
stat se desfiinţează şi sínt create 
opt secretariate federale, în fruntea 
cărora se va afla cîte un membru 
al Vecei Executive Federale.

•Aceste legi intră în vigoare la 24 
de ore de la adoptarea lor de că
tre organul legislativ ai ţării. Aşa
dar, membrii noul-ui guvern vor fi 
aleşi în cadrul şedinţei comune a 
tuturor camerelor parlamentului, 
care va avea loc joi şi vineri. Lista 
guvernului va fi prezentată de Dje
mal Biedici, căruia i s-a încredin
ţat mandatul de alcătuire a Vecei 
Executive Federale.

R. P. POLONA. Uzinele poloneze de alnminiu produc aproape 99 000 tone 
de aluminiu pe an. Aproape jumătate din această producţie este realizată 
de uzinele Konin din Poznan. Aici se produc două feluri de aluminiu: bare 
de aproape 17 kg şi granule. O parte din producţia acestor uzine se exportă 
în diferite ţări. Pînă Ia sfîrşiiul anului 1972 se va instala o nouă fabrică de

alnminiu.
In foto: Instalaţia fn care este înmagazinat aluminiul lichid In urma pro

cesului de electroliză

Sesiunea Sovietului 
Suprem al R.S.F.S.R.

Moscova 28 (Agerpres). — Agen
ţia TASS anunţă că la Kremlin s-a 
deschis miercuri prima sesiune a 
Sovietului Suprem al R.S.F.S.R. a 
celei de-a opta legislaturi, ales la 
13 iunie 1971. La lucrări partioipă 
Leonid Brejnev, secretar general al 
C.G. al P.C.U.S., Nikolai PodgornîŢ 
preşedintele Prezidiului Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., alţi conducători 
sovietici.

Deputaţii vor dezbate sarcinile 
sovietelor în îndeplinirea hotărîri-

lor Congresului al XXIV-lea al 
P.C.U.S., vor examina proiectele le
gilor cu privire la sovietele raiona
le şi orăşeneşti şi cu privire la o- 
crotirea sănătăţii. Ei vor alege, de 
asemenea, Prezidiul Sovietului Su
prem al R.S.F.S.R.

Preşedinte al Consiliului de Mi
niştri al R.S.F.S.R. a fost desemnat 
Mihail Solomenţev, în locul lui 
Ghennadi Voronov, care a fost nu
mit recent preşedinte al Comitetu
lui controlului popular.

PREZENŢE ROMÂNEŞTI
Horn a 28 — Coresponden tul A- 

gerpres, Nieolae Puicea, transmite: 
în clădirea municipiului oraşului 
Pesaro ,s-a deschis o expoziţie de 
artă decorativă şj lucrări de pic
tură naivă românească, ce cuprinde 
peste 200 de exponate. Cu acest pri
lej, au luat cuvintul senatorul Giu
seppe Righetti, vice-prima.rul ora
şului Pesaro, şi prof. Alexandru 
Bălăci, directorul „Bibliotecii româ
ne“ din Roma, care au subliniat

semnificaţia inaugurări? expoziţiei 
pentru dezvoltarea legăturilor cul
turale româno-italiene, pentru adîn- 
cirea relaţiilor tradiţionale de prie
tenie dintre cele două popoare.

Au fost prezenţi deputaţii Giu
seppe Angeilini, vicepreşedintele 
Administraţiei districtuale Pesaro, 
Stefano Vetrano, preşedintele Aso
ciaţiei de prietenie Italia-România, 
oficialităţi locale, un numeros pu
blic.

Condamnarea la moarte 
si executarea secretarului9

general al P.C. din Sudan
Khartum 28 (Agerpres). — Secre

tarul general al Partidului Comu
nist Sudanez, Abdel Khalek Mah
goub, a fost condamnat marţi la 
moarte prin spînzurare de un tri
bunal militar. Sentinţa, aprobată de 
generalul Numeiry, a fost executată 
în dimineaţa zilei de miercuri, a- 
nunţă postul de radio Omdurman.

După cum s-a mai anunţat, încă 
înaintea începerii înscenării judicia
re din cazarma Shagara de lingă 
Khartum, Abdel Khalek Mahgoub 
l-a recuzat pe preşedintele comple
tului de judecată, subliniind că a- 
cesta este „cunoscut pentru atitudi
nea sa duşmănoasă faţă de forţele 
progresiste sudaneze“. El a declarat 
ziariştilor că a avut doar două ore 
la dispoziţie pentru a-şi pregăti a- 
părarea, atrăgînd atenţia asupra 
condiţiilor samavolnice de des
făşurare a acestui simulacru de

„proces“. Mahgoub a respins toate 
acuzaţiile care i s-au adus, ca fiind 
total neîntemeiate.

Khartum 28 (Agerpres). — In Su
dan continuă campania de arestări 
împotriva membrilor Partidului Co
munist, interzis în această ţară. Du
pă cum relatează ziarul „As Saha- 
fa“, în provincia Kordofan au fost 
arestate 230 de persoane, în oraşul 
Atbara-184, iar în localitatea Vadi- 
Medani, alte 400.

„MOLNIA-1” 
pe orbită

Moscova 28 (Agerpres). — In 
Uniunea Sovietică a fost lansat 
miercuri un nou satelit de tele
comunicaţii de tip „Molnia-1“, 
După cum precizează agenţia 
TASS, satelitul este menit să a- 
sigure exploatarea sistemului de 
legături prin radio, telefonice şi 
telegrafice la mari distanţe, pre
cum şi transmiterea de programe 
ale televiziunii centrale a 
U.R.S.S. spre ipunctele reţele 
„Orbita“ situate în regiunile din 
Nordul îndepărtat, Siberia, Ex
tremul Orient şi Asia centrală 
sovietică.

Satelitul s-a plasat pe o orbi
tă eliptică avînd apogeul de 
39 300 km în emisfera nordică 
şi perigeul la 470 km în emisfera 
sudică. Perioada de rotaţie este 
de 11 ore şi 45 de minute, iar 
înclinaţia orbitei — de 65,4 gra
de.

Potrivit datelor recepţionate, 
apairatajul instalat la bord func
ţionează normal.

O declaraţie 
a P. C. din 
Uruguay

Montevideo 28 (Agerpres). — In 
legătură cu represaliile poliţie
neşti împotriva demonstraţiei stu
denţeşti organizată la 24 iulie la 
Montevideo, în timpul căreia un 
student a fost ucis şi 30 arestaţi, 
C.C. al Partidului Comunist din Uru
guay a dat publicităţii o declaraţie 
în care subliniază că forţele demo
cratice sínt hotărîte să lupte îm
potriva represiunilor, pentru res
pectarea drepturilor cetăţeneşti. 
Partidul comunist a adresat un apel 
întregului popor pentru întărirea u- 
nităţii în vederea zădărnicirii pro
vocărilor forţelor reacţionare.

De asemenea, Convenţia naţiona
lă a oamenilor muncii din Uruguay 
a condamnat samavolniciile poli
ţiei, declarîndu-se solidară eu miş
carea studenţească din ţară.

Din ţările
socialiste

R. P. Ungară
Budapesta 28 — Corespondentul 

Agerpres, AL Pintea, transmite: 
Printre ramurile economiei naţiona
le ungare care cunosc o dezvoltare 
viguroasă se află şi industria con
strucţiilor, care contribuie direct la 
înălţarea, într-un ritm rapid, a noi
lor fabrici şi uzine, a cartierelor de 
locuinţe, a edificiilor social-cultu- 
rale. Sínt numeroase datele care i- 
lustrează preocuparea şi grija statu
lui ungar faţă de dezvoltarea aces
tei ramuri economice. Numai pentru 
organizarea şi dotarea întreprinde
rilor de construcţii s-au investit în
tre anii 1950 şi 1970 peste 80 de mi
liarde de forinţi. Numărul muncito
rilor din industria construcţiilor 
a crescut de la 24 000, în 1948, la 
peste 300 000 în 1970, în timp ce nu
mărul inginerilor şi arhitecţilor a 
crescut de peste opt ori. A început 
şi s-a dezvoltat fabricarea în ţară 
a diferitelor maşini şi utilaje nece
sare înzestrării acestei ramuri: ex
cavatoare, buldozere, screpere, ma
carale, instalaţii automate pentru 
prepararea betoanelor etc. S-au con
struit opt „fabrici de case“ -— com
binate pentru producerea panouri
lor prefabricate din beton — s-au 
introdus tehnologii şi materiale noi 
de construcţii, descoperite de oame
nii de ştiinţă ungari. Nivelul tehnic 
atins în această industrie este ilus
trat şi de faptul că 70 la sută din 
lucrările de fundaţii şi 90 la sută 
din lucrările de preparare a betoa
nelor sínt executate de maşini. Ca 
urmare a acestei dezvoltări tehnice, 
productivitatea muncii în construcţii 
a crescut de peste 2,5 ori faţă de 
anul 1950. Semnificativ este şi fap
tul că. în 1970, industria construc
ţiilor a dat II la sută din venitul 
naţional al Ungariei.

R. P. Bulgaria
Sofia 28 — Corespondentul Ager

pres, Constantin Amariţei, transmi
te: Tot mai numeroase unităţi eco
nomice din Bulgaria raportează în 
aceste zile realizări meritorii în 
producţie. Astfel, în judeţul Gabro
vo, 80 de colective de muncă din 
industrie, agricultură, construcţii, 
transporturi şi comerţ au realizat 
în primul semestru al anului curent 
o producţie peste plan de 6,5 mi
lioane leva., O contribuţie deosebită 
la această depăşire au adus-o uzina 
de articole din mase plastice „Ka 
pitan Diado Nikola“, textiliştii din 
cea mai mare întreprindere a ju
deţului — combinatul „Gheorghi 
Ghenev“ — şi colectivul uzinei de 
materiale izolatoare „Kosta Stoev“,

Puternicul colectiv al minerilor 
din bazinul „Mariţa“ — judeţul 
Haskovo — au extras în ultimele 
trei săptâmîni 128 600 tone de căr
bune peste plan. Fiecare tonă a 
fost obţinută cu cheltuieli mai mici 
decît cele planificate, fapt ce a dus 
la realizarea unei economii de peste 
un milion leva.
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EVENIMENTUL PE SCURT

FRANŢA. Cetăţeni francezi, pe Champs Elysée, citind, pe prima pagină a 
ziarului „France Soir" articolul relatînd despre hotărîrea preşedintelui Nixon

de a vizita China

•  GREVA MUNCITORILOR DE LA UNELE SO- 
CIETÂŢI FEROVIARE AMERICANE a blocat circu
laţia pe 40 000 km de cale ferată, adică o cincime 
din întreaga reţea feroviară a Statelor Unite. Re
fuzul companiilor de a satisface revendicările gre
viştilor are consecinţe serioase pentru întreaga 
economie americană: mii de tone de cereale se 
află blocate pe liniile companiei „UniOft Pacific", 
pe care nu mat circulă nici un tren de 12 zile. 
S-a anunţat că, pînă la 6 august, salariaţii altor 
11 companii vor întrerupe lucrul.

•  ŞEFUL STATULUI UGANDEZ, GENERALUL IDI 
AMIN, care se află în vizită oficială în Etiopia, 
a cerut convocarea unei reuniuni extraordinare â 
reprezentanţilor statelor membre ale Organizaţiei 
Unităţii Africane pentru discutarea problemelor li
tigioase dintre ţările africane, inclusiv problema 
relaţiilor Ugandei cu vecinii el.

•  INTRE CAPITALELE ARABE Sint In curs con
tacte urgente în vederea convocării unei conferinţe 
la nivel înalt la care ar urma să fie examinată 
situaţia unităţilor de comando palestiniene din Ior
dania — anunţă ziarul egiptean „Al Ahram". Ziarul 
arată că şeful statului libian, Moamer El Gedafl, a 
propus ca această reuniune să aibă loc la Tripoli.

•  PESTE 25 000 DE MUNCITORI ŞT FUNCŢIO
NARI din centrul industrial Cauca din Columbia 
au declarat grevă generală, în sprijinul revendicări
lor privind îmbunătăţirea condiţiilor de muncă şi 
viaţă.

•  PIERRE HARMEI, MINISTRUL BELGIAN AL 
AFACERILOR EXTERNE, care se află într-o vizită 
oficială în Israel, a avut o întrevedere cu ministrul 
de externe al 'Israelului, Abba Eban. în timpul dis
cuţiilor, Pierre Harmel a împărtăşit omologului său 
impresiile culese în recentele vizite efectuate în 
R.A.U., Iordania, Siria şi Liban.

•  IN URMA ÎNCERCĂRILOR UNOR LATIFUN
DIARI din departamentul hondurian Olancho de a

acapara păminturile unor familii ţărăneşti, în res
pectiva regiune au avut loc demonstraţii ale ţărani
lor, la care au participat aproximativ 1 000 de per
soane. In situaţia creată, autoritäre din Honduras 
au deplasat în departamentul Olancho unităţi ale 
gărzii naţionale,

•  IN CADRUL COMISIEI PERMANENTE LIBANO- 
SIRIENE au început, la cererea Libanului, convor
biri cu privire la consecinţele pe care le are asu
pra economiei libaneze hotărîrea Siriei de a închide 
frontiera cu Iordania — anunţă surse oficiale din 
Beirut. Această hotărîre afectează în special expor
turile libaneze de fructe, unul din principalele pro
duse ale Libanului destinate comerţului exterior.

•  GREVA LUCRATORILOR DE PE PLANTAŢIILE 
DE BANANIERI DIN COSTA RICA ale companiei 
nord-americane „United Fruit* a luat sfîrşit cu vic
toria greviştilor, care au obţinut sporirea salariilor 
şi îmbunătăţirea condiţiilor de muncă.

•  CH APROXIMATIV 10 000 DE ÎNVĂŢĂTORI
din şcolile elementare ale Ecuadorului, care s-au 
aflat în grevă timp de aproximativ o lună, au ob
ţinut satisfacerea revendicărilor lor. Greviştii, spri
jiniţi de sindicatele din ţară şl de cadrele didactice 
din alte instituţii de învăţămînt, au obţinut condiţii 
mai bune de lucru.

•  CAMERA POPULARĂ A PARLAMENTULUI AF- 
GANISTANULUI a acordat noului guvern al ţării, 
prezidat de Abdul Zahir votul de încredere. Luînd 
cuvîntul cu această ocazie, premierul Zahir a ex
pus problemele majore cu care guvernul său este 
confruntat în actuala etapă, irisistînd>în mod de
osebit asupra situaţiei economice a ţării.

•  ÎN COMUNICATUL OFICIAL cu privire la sta
rea economiei R.F.G., dat publicităţii la Bonn, se 
arată că la sfîrşitul lunii iunie în ţară au fost înre
gistraţi i 35 000 de şomeri, ceea ce înseamnă r  
40 000 mai mult decît în aceeaşi lună a anului pr> 
cedent.

C.I.L. Pipera B ucureşti
Şoseaua Pipera nr. 48, sector 2, telefon 33 00 80 

LIVREAZĂ LIBER D IN  STOC, VAGONABIL,
1. Uşi celulare interioare furniruite, pe toc 
lamelat din cherestea de răşinoase, cu şi fără 
căptuşeli din P.F.L., de 12 mm grosime, 
pline sau cu ochi de geam (conform STAS 
466-66 şi 533 3-66) cu dimensiunile: 884 X! 
2090; 784X 2090; 684X 2090.
2. Uşi clasice exterioare din cherestea 3e 
răşinoase, cu pi*agul tocului din stejar (con
form STAS 46*6-66 şi 5333-66) cu dimen
siunile: 984X 18’90 cu 1/3 sau 2/3 gol geam 
şi 1484X1890 cu 2/3 gol geam.
3. Ferestre duble din cherestea răşinoasă, cu 
pragul tocului de stejar (conform STAS 
465-66 şi 5333-6Íi) cu dimensiunile: 1184X! 
2180 în 2 canate şi 1584X 1280 — în 3 ca- 
nate.

Livrează, de asemenea, fără repartiţie, 
pe bază de comandă:

P.F.L. MELAMINAT, P.F.L. EMAILAT, 
H.D.S. (HÎRTIE DECORATIVĂ STRA
TIFICATĂ).

Plăcile se livrează în desene şi culori variate inclu
siv imitaţie furnire.
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c o m u n a lă
Sibiu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— MECANICI AUTO
— LĂCĂTUŞI MECANICI
Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.
Informaţii se pot lua zilnic de Ia serviciul personal, 

str, 11 Iunie 59.

*j  Uzinele textile „Tirnava" \
Mediaş
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angajează de urgenţă:

— U N  JURISCONSULT
— U N  REVIZOR CONTABIL
— U N  INGINER MECANIC.

Cei interesaţi se vor adresa serviciului personal, tele
fon 23 01.

ţ  1' . ţ
I Fabrica de părnri | 

Sighetul Marmaţiei
str. Avram Iancu nr. 22,

OFERĂ SPRE VÎNZARE,
PE BAZĂ DE COMANDĂ;

— BIDINELE E>IN PĂR, (păr în amestec 
cu fire sintetice de diferite tipuri)

I — PERII INDUSTRIALE, la comenzi speciale 
 ̂ — DIFERITE PÄRURI PRELUCRATE.

\ Informaţii suplimentare la telefon 18 76.
\\\\\\\\m\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\^^^

Autobaza T. A. Sibiu
cu sediul în Sibiu, str. Sevastopol nr. 12, 

ANGAJEAZĂ:
— TEHNICIAN PRINCIPAL AUTO
Informaţii la Autobază, resortul personal* telefon 

22097.

Cooperativa de consum 
„AVRIG“

str. GKeorghe Lazăr nr. 21, telefon 19116* 

ANGAJEAZĂ’ DE URGENŢĂ':

— U N  CONDUCĂTOR AUTO
Salarizarea se face conform H.C.M. 9Í471968.
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M IC A  P V n r i C H A l E
Vînd strung prismatic, înfre vîr- 

iuri 1,5 m. Sibiu, strada Viorelelor 
17, după ora 17.

Cu adîncă durere, aducem la cu
noştinţă rudelor şi prietenilor, înce
tarea subită din viaţă a iubitului 
nostru soţ, cumnat, unchi, PODEA 
CONSTANTIN, în vîrstă de 44 ani. 
Înmormîntarea va avea loc vineri

30 iulie 1971, ora 14, din str. Mane- 
juiui nr. 4, Sibiu.

MARIOARA CALMUSCni năs
cută SADEAN, mulţumeşte tuturor; 
celor care au luat parte prin pre
zenţă, fiori sau telegrame la marea 
durere suferită prin pierderea so
ţului ei EUGEN CALMUSCHI, 
fost controlor C.F.R.
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